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Mr. Tolar. All right. Let's go on the record. This is the 

transcr ibed interview of Lieutenant General Michael Flynn conducted 

by the House Select Committee on Benghazi . This interview is being 

conduct ed voluntarily as part of the committee ' s investigation into 

the attacks on the U.S. dip lomatic facilities i n Benghazi, Libya, in 

September 2B12, and related matte r s pursuant to House Resolution 567 

of the 113th Congress and House Resolution 5 of t he 114th Congress. 

General Flynn, would you please state your full name for the 

t~ecord . 

General Flynn . Michael Thomas Flynn. 

Mr . To l at'. Thank you, s i r . o·n behalf of Chai t'man Gowdy and this 

committee, we apprecia te you1' time and v.Jill i ngness to come i n and talk 

1vith us today. 1'\y name, agal11, is t'~ ac Tolar, and I am an attor·ney ~·lith 

the committee's majority staff . At thi~ time, I'm going to ask 

everyone in the room to go around and int roduce themselves f or t he 

reCOI'd . 

Mr . Chipman. I'm Dana Chipman t..tith the committee staff . 

Ms. Adams. I 'm Sar a Adams with t he majority staff. 

Ms. Rauch. And Laura Rauch with the minority staff. 

Mr . Kenny . Peter Ken ny with t he minor ity staff. 

Ms . Sawyer. Heather Sawyer with the minority staff . 

Ms . CoheQ....:. Linda Cohen , minority. 

Mr . Evi tt . Brent Evitt, deputy general counsel, DIA. 

Mr . Donesa. I'm Chris Donesa with the committee staff. 

t'lr. Tolar". Thank you all . At this t ime, I want to go through 
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a few procedural issues, sir, before we get started . 

Generally, the ~.Jay the questioning proceeds, is that a member from 

the majority will ask questions for an hour . At that time, the minOI'ity 

staff will have an opportunity to ask questions for an hour. We will 

go back and forth until we have concluded all our questions. 

We will rotate -- let's see, questions may only be asked by a 

member of the committee or a designated staff member. In terms 

of -- unlike depositions or testimony in Federal court, a transcribed 

interviel·l by the committee is not bound by the rules of evidence. You 

or your counsel may raise objections for privilege, subject to review 

by the committee chairman . If the objection cannot be resolved in the 

interview, you can be required to return for a deposition or hearing. 

That said, members and staff of the com111it lee are not permitted to raise 

objections when the other side is asking questions. 

As you can see, Catalina is transcribing verbatim everything that 

we say here today . As such, we would ask you to please give verbal 

responses such as yes and no to all questions . Please avoid nodding 

your' head or saying "huh-uh," or otherwise she is going to give me a 

dirty l ook and make me call you out on that. 

You a1~e welcome to confe1' \1Ji th your counsel at any time throughout 

the interview. Just let us know and we wil l be happy to go off the 

record and stop the clock and provide you wi t h an opportunity to do 

so . 

\!Je will also take breaks wh enever it is convenient . This can be 

every hour after questioning, after a couple of rounds, or whenever 



you prefer. just let us know. 

General Flynn . Okay . Can I ask one question? 

Mr. Tolar~ Sure. yeah . 
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General Flynn . So in terms of counsel, Brenton represents DIA. 

Mr. Tolar . Okay . 

Gene,~al flyn!!.:_ Not me. So I don't have a counsel here today . 

I understand he's r' epresenting DIA just as a - - I guess as a courtesy. 

Mr. Tolar. Thank you for clarifying that for the record. sir . 

General Flynn . Okay . 

Mr . To l ar. I would ask you to answer all questions in the most 

complete and truthful manner possible . We will take our time and 

repea t or clarify any questions 1 if necessary. 

I f you don't unde1'stand a question ) I \vo uld just ask you to please 

let us kno\•1. If you honest l y do not know the answer 1 t hat ' s okay. Just 

please don't guess. Give us your best recollection or indicate who 

you think might be better poised to answer that question. 

Sir, do you understand that you have an obligation to answer 

questions from Congress truthfully? 

General Flynn. I do . 

Mr. Tolar. Do you unde r stand th i s obli gation extends to 

congressional staff in an interview such as this one today? 

General Flynn . Yes . 

Mr. Tolar . Do you understand that a witness who knowingly 

provides false testimony could be subjec t to criminal prosecution for 

perjury or for making false statements? 
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General Flynn. Yes. 

Mt·. Tolar. Is there any reason why you are unable to provide 

truthful answers today? 

General Flynn. None. 

Mr· . Tolar . This interviel·l \•Jill be conducted at the TS/SCI level. 

That is the end of my preamble . 

Do you all have anything to add? 

Ms . Sawyer. Not at this point. We'd just thank you for being 

he re today and look forward to hear i ng your testimony. 

General Flynn. Okay. All right. 

Mr. Tolar. I've got 9 : B6 in the a . m. Let 's start t he 

questioning, please . 

EXAI'liNATION 

BY fv\R . TOLAR: 

Q Sir, -First off) I \•Jant you to talk to me a little bit about 

your background in both the intelligence community as it relates to 

militat~y oper·ations, just kind of walk us thr·ough h01v you got to where 

you are today? 

A Okay . I have 30 -- just slightly over 33 yeat·s i n the Army . 

I have 16 yea t·s at a place called Fort Bragg, Nort h Carolina, so in 

an organization like 82nd Airbor·ne Division, 18th Airborne Cot•ps, Joint 

Specia l Operations Command. I have served ove rseas in the 25th 

Infantry Division . 

I have multiple tours in Iraq and Afghanistan, almost 5 years in 

Iraq and Afghanistan. I have had tours as a t r ainer at the Joint 
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Readiness Tr·aining Centel' 1 tv1ice at the Army's intelligence center > 

once as a young officer) and then I \vent back later on as the commander 

for the Intelligence Training Brigade there. And most recently 1 I have 

had assignment s as the senior intell igence officer for the Chairman 

of the Joint Chiefs> senior intelligence officer or assistc:~nt director 

of National Intelligence for Partner Engagement over i n the DNI side 1 

so at the national level> and then as the Director of the Defense 

Intelligence Agency, so -- and that was t he sort of the culmination 

of my car·eer was the -- was my final assignment as Hie Director of DIA. 

And you know> just accumul ated, you know 1 a r ange of training 

experiences) educational experiences) had the opportunity to get thr'ee 

master's degrees that the government supported me on 1 and just other, 

you know> awards and decorations t hat go with a typical long career 

l ike that 1 so --

Q What was your bi llet immediate l y prior to t ak ing over as 

Director' of DIA? 

A Yeah . I t was the assistant director of National 

Intelligence for Partner Engagement was the title. 

Q Talk more about what that is and what that entail~d] 

A Yeah. So I 1·1as r~esponsible for i nternational military and 

domestic engagement, which one of the big roles was I ran t he 

information sharing board for the Nat i onal Intelligence Community> 

which is a really important~ you know, component where we decide how 

we are going to share intelligenc e with other nations and with inside 

of our own int ell igence commu nity. and with inside of government . 
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It was -- gave me -- it gave me a perspect i ve of certainly the 

international community, and probably even gr'eater pe r· spective of our 

domest i c l aw enf orcement communi ty , including t he Department of 

Homeland Sec ur i ty and the Department of Ju stice . I worked very 

closely , for example, with the FBI in t hat r ole. 

Q In that ro l e, can you talk a little bit more about the IC 

community in ter·ms of OLW operations overseas, hm11 that interface 

occurred ? 

A Sure. 

Q Did you implement any changes? \oJhat did you -- did you see 

challenges and --

A Yeah . 

Q -- are there challenges that stil l exist today, et cetera? 

A Sure . One of the biggest challenges is information and 

intelligence sharing . It sti ll exist s today. It's a cumbersome 

process , sometimes for the right reasons , sometimes just because we 

are -- we have a, you know , an enormous bureaucracy and a whole range 

of, you know, interagency processes that get through . 

So how it -- how it generally works is there are policies t hat 

you put i n place or that are already in place, and you execute those 

policies to the best of your ability. 

In times of crises, which seem to beJ you know, damn near every 

week, if not, certainly every month, you are always hav i ng to have a 

uisis response meeting, and make dec i s i ons about 
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And you are in a fairly daily contact with your 

counterparts in the Department of Justice, Department of Homeland 

Security, Department of Defense, and also, all of the other sort of 

big intel agencies, you know, that we have in the U.S. Government . 

So a pretty robust position. I was actually assigned to it as 

the first ADNI partner engagement, so assistant di rector of nat i onal 

intelligence . Jim Clapper, the current Director of National 

Intelligence, created the position and asked me to fill into it and 

then kind of - - and basically define it. 

Q Okay. You had -- am I correct, and you had a couple of tOUI'S 

at DIA early in your career? 

A Yeah . I mean, I - - yoLJ know, if you consider· my job, my 

ass:ignment at CE NTCOf-1 1vhere I was the J2 at Central Command, you knmv, 

as a military officer, you are really assigned to a joint billet in 

support of the commander, but your intelligence support comes f rom DIA . 

And, in fact, t he yea r that I was at CENTCOM was the year that the 

Department made the very significant change to align all of DIA, the 

civilian structure under-neath -- underneath the Defense Intell igence 

Agency, the Department decided to do that. and then basic ally align 

them with the J2 . 

fvly second time tvorking directly for DIA \vas as t he J2 on the joint 

staff. senior i ntelligenc e officer to the chairman . That billet is 

actually not a joint staff billet. That billet is a deputy director 

to t he DIA t-Jith an assignmet)t to the joint staff. Not a lot of people 
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knm~ that. 

Q How long was that tour? 

A That tour -- CE NT COM was a year. and the joint staff was 

1 year. 

1'1s. Sa~"yer. Mac, just for a moment, I just l•Janted to make sw-e 

we had an opportunity to introduce to the witness Congresswoman 

Duckworth from Illinois. 

General Flynn. Hi, how are you? 

Ms. Sawyer. Who is here as also a veteran of the Armed Forces. 

Genera l Flynn. Good . Super. 

Ms. Duckworth. Thank you for being here , Genera l . 

General Flynn. Yeah. thanks . Thank you. 

1•\r . Chipman.. Gene1·al Flynn --

General Flynn. Thank you for your service. 

Mr. Chipman . -- during your t i me at CENTCOM, was this when 

CENTCOM was also actively managing theaters of operation in both Iraq 

and Afghanistan? 

General Flynn . Absolutely. Oh, yeah . yeah. And also, at that 

ti.me 1 CENTCOI\1 still r· etained six countr·ies in East A-Frica, so that 

was - - that was also during the period of time when we t ransitioned 

from some of the countries at CENTCOM, essentially, had in its AOR to 

Africa Command, and that 111as a big deal. too. So yeah, I mean, ~~e had 

s i gnificant ope1·ations - - s i gnificant combat operations still ongoing 

in Iraq and in Afghanistan. 

Mr. Chipman. And by AOR, you meant CENTCOM's area of 
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responsibility? 

General Flynn. Yeah, yeah, sorry . 

BY f\\R. TOLAR: 

Q Sir, prior to joining DIA in 2012 as a Director, talk a 

little bit about your background as it relates to intelligence 

collection, analyst reporting with regard to Libya. What kind of 

association or work did you do in Libya or about Libya? 

A Sure . I would just say that, first of all, you know, the 

very fro nt side of your question, I mean, I have extensive experience 

training, you know, doing the job of an analyst. the collection 

management component of intelligence operations. running -- running 

not on l y. you know, very tactical level effot"ts, intelligence effot"ts, 

you know. intelligence. counterintelligence, physical security. 

special security operations, intelligence surveillance and 

reconnaissance, but all the way up to the national level. you know, 

bui lding out architectures for combat zones as well as for entire 

theate r s of operations. So I have had my hands in or have done some 

of that quite a bit. 

In tHms of Libya, I thtnk that the majority of my time directly 

related to Libya really started when I was in Iraq. because many of 

the individual s who we were after or we captured or killed were from 

Libya . Many o{ the senior l eaders of Al Qaeda were from Libya. 
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So a lot of experience studying the situation in Libya as it 

related to how it affected and impacted our operations in Iraq. Many 

of the leaders> as I said 1 not only at t he Al Qaeda level but -- and 

I am talking about the senior Al Qaeda command and control, but alsoJ 

many of t he individuals who were lead ing Al Qaeda in Iraq we~e from 

Libya > and Libya was a transit point for foreign fighters comi~g in 

at that time, you knov-1, and this is 2884 to roughly probably 2010., you 

but you know1 paid a lot of attention to Libya because of 

what it represented in terms of the fight that we were having i nside 

of Iraq . 

Mr. Tolar. Just spending -- go ahead. 

Mr. Chipman . Just one question I wi ll try to get the context 

here . 

General Flynn . Yeah. 

Mr. Chipman. And so this 

withAl Qaeda operatives in. Libya 1 

And then I \•lent from there to CENTCOt1, and then from CENTCOf"l to the 

joint staff. So my - - you kno\'1, so I never broke contact 

with -- because I --you know, Iraq was still the main effort at that 

tirne for the Nation, and so I never t'eally br'ol<e contact from the time 
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I was at JSOC till I actually ended up going become to Afghanistan in 

2009' 

BY HR. TOLAR: 

Q Have you ever been to Libya? 

A I have not. 

Q When did you report in as Director of DIA? 

A It \-la s -- I think it was 24 July 2012 . I think that was 

the date . July 2012. 

Q If you lvill. once you came aboard as Director 1 kind of vJalk 

me through your daily routine? 

A Yeah, my daily routine was probably. you know, it started 

at about 5:00 in the morning, and it \oJould typically -- you knovJ, it 

would typically end at about 1900, you knm-J, 2m3e, but you knmoJ, I had, 

you know, in my home, which is part of the problem, you know, you end 

up with, you know, communications systems at your home. 1 lived over 

on Fort McNair, and so you are never out of touch. And you are just 

never - - in that job, you are never out of touch . 

Q Talk to me a little bit about in terms of what kind of 

products you reviewed on a daily basis. Was there a morning briefing 

for you? Was there a morning read book? 

A Yeah. 

Q Were you looking at --

A Yeah, every day, for the most part, I was pretty religious 

about reading the Pl~esidential Daily Brief. I was one of the few that 

had t he privilege of having access to that , and so I -- as you know~ 
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if I was-- if I was here in D.C., and sometimes I actually did get 

pieces of it overseas or other times when I traveled, it was harder, 

but I would typically, you know, after my morning normal routine of 

some PT, you know, I would go out for a run, I would come in, and I 

would read the PDB, and that usually would take me about 3e to 

45 minutes, maybe sometimes an hour. depen·ding on t he substance that 

was in that book. 

That was my -- that was my typical start of the morning before 

I ~~auld drive in to different meetings and updates and thi.ngs like that. 

Q When did you leave DIA? 

A I left DIA 4 August 2014. 

Q There have been several congressional inquir i es regarding 

the event s surr·ounding the attacks in Benghaz i . Am I correct in saying 

that you ' ve never test Hied befot'e Congress in any of these inquir i es? 

A You are correct. 

Q Were you even asked? 

A No . 

Q Do you find that peculiar? 

A Very peculiar. 

Q Why do you say that? 

A Well, because I just think that as the head of one of the 

intelligence agencies, I just found it stunning that -- you know , and 

I was prepared to do that, but just, you know, was never asked . 

Q Okay . 

A And you know, I -- people go, wel l , why didn't you say 
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something? Well, I mean, you know, I was in multiple conversations 

with our leadership, but nobody ever said, hey, we want you to come 

over, and nobody from -- nobody from the Hill ever said , you know, 

let's what does DIA think? 

Q Sure. 

A At least not to me. 

Q Yes, sir. Talk to me briefly about the mission at DIA, a 

little bit how DIA fits i~to the intel community . 

A Yeah. 

Q Those kind of things. 

A So two rol es. One, I am the -- the DIA has its own 

responsibility to run itself as an agency, so the Director is 
. . . . -

,;. ~: ·:.: ---~~-~-... ' .. _· ~ . ~-~~ ~~--~- ~~ ~-~ .. ;.;_;::.~ ; responsible fo r' Things like the defense . . . . . . -. " 0... . ~ 

attache system around the world is under DIA. Our real mission is to 

provide really strategic indications and \•Jarnings for conflict and any 

particular threats to our country around the world 24 hours a day, 

7 days a week. 

We have a range of capabilities. Probably the most important 

capability that we have is we are one of three -- but we are one of 

two o-F the lar-gest all- source intelligence agencies, not only in the 

United States, but in the world. So that is the DIA side . 

The other -- another hat that I wore was I was the chairman of 

the military intelligence board, which set standards, policies, 

procedures -for all of military intelligence . So essentially, I am the 

senior military intelligence officer for the Department of Defense in 
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that role and ran a --you know, a very . I thought, good process with 

all of the other senior intelligence leaders within the Department on 

a -fairly routine bas is to just make sure that, you know, resoUJ'Ces vJere 

argued for appropd<.1tely, vie uncleJ,stood the direction that each service 

was going, and also , daily, sometimes -- sometimes daily, definitely 

weekly interaction from DIA through the joint staff to the combatant 

commands. 

So 1"e have 11 -- 11 four-star commands around the world. You 

kno1'J• a couple of them are functional commands like Korea, but then 

I include that in the 11 as a sort of a combatant command level, but 

those 11 four -s tars are also part of that sor t of daily, you know, 

i nteraction, f rankly, and it is either -- that interaction, you know, 

ther·e is the formal processes and the meetings and the routine and the 

battle rhythm that we have, but there is also just the constant 

communications ~11ith VTCs, and of course. email) Tandberg sessions based 

on crises that are going on around the world . And just, you know, I 

me<lll, these last few years, I think as everybody has seen, is p1~obably 

some of the most complex times we have faced. 

Mr. Chipman. Sir, you talked about an all -source intelligence 

agency. and I think you meant that the CIA and the DIA are the two 

all-source intelligence agencies within t he intelligence community? 

General Flynn. Yeah. And that -- yes . So there is a thiJ'd one, 

and that is the State Department . The State Department has a small , 

we ,,.JOu ld call it an all-source intel agency, and they are actually-- you 

know, my read of them and using t hem and communicating \llith them and 

g;p:aaw 
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being briefed by the1n over the years, and they are actually pretty 

effective. good professional people over there, but they are sma ll, 

very small, and they are focused on. really, the State Department; 

whereas the DIA, the Defense I nte lligence Agency and the Central 

Intelligence Agency, you know. have large all-source intelligence 

analysis capabilities, and I like to say that they are -- they should 

be competitive with one another, because. frankly. our views will be 

different. will be different, and the defense side, because of 

the -- because of the scale of the Defense Department and the role of 

the defense intelligence beyond DIA. it's much larger actually. 

Mr. Chipman. Okay . And by all-source intelligence, what does 

that mean? 

General Flynn~ All-source i ntell igence means you look and you 

bring in every form of information that is possible to support the 

intelligence assessments that you would craft for your decision makers. 

So that would mean things like 

open 

source , multiple open sources of information. you know, that you have 

that is called MASINT. which is measurements and s ignatures 

intelligence, you know . You have all the space-based stuff. so there 

is an enormous amount of intelligence that is brought together, and 

t he Defense Intelligence Agency and the Central Intelligence Agency 

have those roles and responsibilities for the U.S. Government. One 

is CIA is national. and DIA would be defense. 

Mr. Chipman . Tha nk you. 
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BY 1"\R. TOLAR: 

Q Would you talk about DIA's mission versus military 

intelligence mission? Is there overlap there? Ho1·1 much coordination 

is done, et cetera? 

A Yeah . There ' s a lot of overlap, and you l< no\rJ, sitting here 

today in looking at it, and ther'e is probably, at times, too much, but 

the coordination, I think, is really -- I think the coordination is 

actually pretty effective. 

Now, the best coor·dination is not necessarily at the leader level. 

The best coordination actually happens at t he analytic level because 

analysts just have a knack for developing their own networks inside 

of the sort o·F t he, you know, the subtext to, you knotrJ, leader-s getting 

toget her in a roorn drrd going, okay, is this 1-1hat ~~~e 1-1ant. The analysts 

do~>m at the engine deck, or the engine plate level, they actually have 

a very effective neb·JOrk and they communicate very vJell, so that happens 

more than daily . That happens on almost a constant basis, particularly 

those who are paying close attention to, you know, their particular 

areas of the world. 

Q Talk to me a little bit about what sect i on in DIA or group 

or organization handles Libya specifical l y. 

A Yeah. So in DI A, it wou l d be -- today would be the l"lARCJ 

which is the Middle East Africa Regional Center. Middle East Africa 

Regional Center . And you knmv) at the time that \ve are really talking 

about. we had not gotten to that organizational construct yet. We 

still had just what I \rJould just call DIJ defense intelligence element 



20 

of Ollr' all-sour'ce component, and we had a sort of a Nor'th Africa desk, 

if you \'Jill, that handled North Africa and handled specific things like 

AQIM, you know, and the various other AQ networks. 

Q With the rise of the Arab Spring and the Libyan revolut i on, 

did you find that North Africa desk bumping up in resources and 

personnel and things of t hat nature, or did you stay the course? 

A Well, I tell you, no, we went through a radical basically 

reorganization, and- - because what I saw in my time i n combat and my 

time in places like Central Command, places li ke the joint staff, I 

found the structure of defense intelligence very cumbersome, and not 

focused on providing really good connections between national and the 

war-f:l.ghte r·. So I \vanted to focus more on the 1vadighter. and you know, 

and figured if we did that, we would provide better assessments for 

the, you know, -For the decision makers that we had, everybody from the 

chairman to the Secretary to the DNI . 

And so we went through a bit of a restructuring and created what 

I just mentioned a little bit earlier was this Middle East Africa 

Regional Center, and that basically -- that particular one, because 

there is five of them, that part icular one overlapped three combatant 

So this overlapping of the commands I 

ah1ays sa'"' presented problems, especially 1<1hen I \·las at Central Command 

and at the joint staff. 

So 1·1hat 1<1e ~~ere t t'ying to do 1·1as ueate sor·t of umbrellas over· 
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seamless in what we were doing to share, talk about, assess 

intelligerice. 

Q Did you utilize a Red Team concept for Libya? 
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A N0 1 I don't -- I wouldn 't say we did. I wouldn 't say we 

did. Our counterterrorism task force inside of DIA, I thought, had 

a really good - - we called it JITFCT at the time, no1v it's called DCTC. 

JITFCT was basically the Joint Interagency Task For ce for 

CounterterTorism. Now it's national -- now it's DCTC, ~vhich is Defense 

Combating Terrot'ism Center, so we just adjusted the name, did some other 

th ings with them, but I thought they had a very, very good read on the 

situation in North Africa and the situation in Libya. 

Q You tall<ec1 about the challenges that the ground forces have 

getting intel potentia lly . Do your DIA analysts have access to 

operational traffic, operational information? 

A Yes. 

Q Did it exist prior to the attack? 

A You know, I don't know. I mean, you know, if you were t o 

say opel'ational tl'affic, if they had --you l<now, I mean, if there ~~ere 

military forces on t he gt'ound, they likely had- - they likely had access 

to some of that reporting. They likely had access to some of that 

r eporting, and that would help them in their overall determination of 

assessments that they were going to make. 

I mean, one of the things that we're very conterned about, you 

know, and still are, is the return of GTMO detainees, as an example, 
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to the battlefield. and we were tracking a number of them that were 

in various par·ts of that pa~t of the world. and al1o~ays trying to fig ure 

out whether or not they we~e going to return to the battlefield, and 

in some cases, they did . 

Q Prior to the attack, do you have an appreciation as to how 

often combatant commanders vJOuld request products from DIA? 

A I would say they would get them daily. Oh. yeah. 

Combatant commanders would get a DIA product daily. 

Q l>Jas that just a product you all generated on a regular basis 

or was that a specific request from the combatant commanders? 

A Probably a combination . I would say a combination. I 

mean. you know, they would have -- they would have something 

specifically that they would ask fo t' , and. you kno1o~, a11d then the 

machine -- the DIA system I•JOuld prepare it for them. you kno\o~. a specific 

question maybe on an individual for a particular weapon system or 

whatever. or a particular area of their area of responsibility that 

they \<~anted specific information, so that vJould be prepared as a special 

product . But every day , they -- they likely saw something that was 

created by the Defense Intelligence Agency, you know, system th~t we 

had. 

Q Was there a single specific daily product that DIA produced 

that was disseminated throughout the ranks or was it a mult itude of 

things? 

A It is a multitude, but specifically, we do something called 

the Defense Intelligence Digest, an acronym is the DID; and then the 
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other one is the chairman's briefing, so the daily chair~man' s briefing, 

and I've allvays called it the most \videly read intelligence product 

in the wor ld, and DIA produces that, and that --

So I mean, so that --those two products, the DID, other, you know, 

specia l ty products and t he chairman's briefi ng, those are daily . 

Q Sir~, at t hi s time 1 I just \vanted, for' the record, recognize 

that Congressman Westmoreland has joined us, as we ll as Congressman 

Schiff. 

A Good. Okay. 

Q Talking about we move on from combatant commanders. 

Would the OSD or ON! or NSC or any of those organizations typically 

request products from DIA? 

A Yes, they would . They would see them . I mean, you know, 

I don't know exactly what they-- what their sort of daily, you know, 

briefing books or \vhatever. You knovJJ I do know that the USDI and the 

DNI both have access to the PDB, but in terms of what they -- what they 

read on a daily basis, would they request products from us? 

Absolutely, yeah . 

Q Same goes for the Department of State? 

A Department of State, absolutely. 
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Q Prior to the attack , did you ever have any discussions with 

anyone at the Department of State about Libya specifically? 

A No. none that I can remember. 

Q And in terms of the products, I assume the President's 

ad ministration would also receive something? 

A Oh, yeah . I mean, you know, again, the Presidential Daily 

Briefing is supposed to be an accumulation of the products prepared 

by the who l e of the U.S. intelligence community, and if it's a specific 

, and that might be -- that 

migl1t, you l<.no\1~, get raised to the level of the President of the United 

States. But mostly the pr·oducts were -- normally, they \vere all- source 

products, and those all-source products means that they ar~ prepared 

by the entirety of the intel community. 

And again, back to what I talked about earl ier, CIA and DIA were 

t he two all-source agencies . And in those all-source products, if 

theee i s a -- if there is a difference like, you know, if there is some 

other -- if somebody has a diff~rence of opinion, so if DIA did not 

agr· ee v.1ith CIA, that either can be told by the briefer to the President 

or it's stated right in the product itself. 

Q So the product, especially the PDB will have counter 

arguments? 

A I should, it should. Yeah, any counter argument should be 
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presented. If it's not, it's irresponsible . 

Q Prior to the attacks in Libya, did you ever have any 

discussions with Michael Vick or anyone else from the administration 

about U.bya? 

A Michael Vickers? 

Q Vickers , excuse me. 

A Yeah, yeah, yeah. No. No. 

Q When you came aboard at DIA, did you have a feeling that 

DIA was being ut ilized properly based on their expertise and abilities? 

A Well, I thought it was -- I felt like DIA needed a shot of 

energy and a r'efocus on our \var'fighting commands. That is vJhat I really 

believed. That is where I came from, and frankly, my conversation 

with -- my one conversation with Secretary Panetta early on, before 

I even took over, you know, we talked about that. 

So you know, my emphasis was going to be to bring a, you know, 

some enel"gy into it, retool it and focus on our warfighting commands 

because the problem that I sa\v, certainly, and I think in the collective 

sense, I saw the environment that we \•Jere operating within growing mor'e 

complex, particularly on the , you know, the Islamj.c rad"ical -- the 

grmvth of r·adical Islam in terms of just number of organizations that, 

you know, frankly, had doubled over the time before I even took over. 

In addition to vJhat other countries were doing, 11/hat the 

and all the different 

aspects of I•Jhat we 1vere involved in, I felt that there ~Jas this too-- fot' 

the DIA, I felt it 1vas too much of a Washington focus, and I sa\v that. 
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assignment history t hat I had, certainly the previous, you know, 

probably 8 years. 

26 

Q You touched on, a few minutes ago, about the differences 

between CIA and DIA. Kind of flesh that out a little bit more in ter-ms 

of how they go about their collection methods, or not their sources 

of methods, per se, but hO\v they do their approach to that kind of focus. 

A Yeah , DIA and CIA, you know, for the most part~ you know, 

are supposed to have access to, for the most part, because there is 

always some other sensitive, you know, intelligence sources that are 

out there that at'e just going to be kept so sensitive, but for t he most 

part, DIA and CIA analysts have access to essentially what each other 

ha s seen. 

But for the most part, I would say, you know, 99 to 95 percent 

of their -- of the information and the views are certainly shared 
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amongst each other, and that is why I think, you know, like I like to 

say sometimes, I think that between the CIA and the DIA, you know, if 

I were in a senior leadership position, I would want to know what 

are --you knol·l, do \~e agr"ee, do we disagree, you knm.;, why do 1ve disagr-ee 

if we do because the presentation of opposing views, what I call 

competitive intelligence, is critical. 

Q Do you typically coordinate collections efforts? 

A Yes. One of the hats that I wore as the head of Defense 

Intelligence Agency was I was the -- essentially, the collection 

manager for the Defense Department, so \·Je set broad, broad priorities, 

you know, qm-.~n at the -- dpwn at the 1•/arfighter level t hey would se.t 

very tact i cal, some operational priorities~ b~t ye~h . So we 

11/ould -- and. then that loJould be based on~ you know, 

Q Did you have regular meetings or phone conversations with 

the Director at CIA? 

A Not real ly. Periodically, you know, we set the national 

HUMINT board together, and a phone call here and there based on what 

was happening. If something \vas going on, you know, in t he 1-.1orld, you 

know, we would likely communicate, but some of it, you know, as long 
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as my, you know, sor•t of the key deputies for me wet'e n1y head of defense 

analysis, and as long as they were talking to their colleagues over 

at the Agency, over at CIA, you know, I was confident that there was 

a good line of communications opened up. 

Q In 2812, did you ever have a cohversation with either Mr. 

Morell or General Petraeus about Libya? 

A No, not at all. 

Q I want to talk a little bit about military capabilities. 

Talk to me about --do you all monitor military asset locations 

ar'ound the world at DIA or you just rely on a document from DOD itself? 

A I mean, define military assets . 

Q Well, I mean, locations of milita ry organizations, units? 

A Oh. yeah, yeah, yeah. I got you. I got you. So the 

defense attache systems belongs to DIA, okay, and I think there 111ere -- I 

think it's 142 countr'ies. So defense attaches in a country, you know, 

are supposed to have knowledge of vJhere , you know, Department of Defense 

assets are in that particular country. 

Q As Director of DIA, did you have an appreciation of what 

kind of quick response forces were readily available for hots pots 

around the world 

A Sure. 

Q -- if we had personnel there? 

A I am ve ry aware of what crisis response elements we have. 
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call t hem CREs and other, you know, where we have, you know, assets 

generally postured or based for quick reaction to, you know, to 

emergencies, sure. 

Q Do you recall tr.Jhat CREs I•JePe available in September of 2012? 

A l.-Jell, ther'e is always supposed to be one available to every 

combatant command, so a CRE should be available to ever'y combatant 

command. You know, I don't know, because of the -- because we were 

tapping into some of those crisis response elements just because of 

need in places like I r'aq and Afghanistan, but every geographic, so every 

geographic combatant command, so AFRICDrl\~ CENTCOf"\~ EUC0f'1, specific 

command, wo uld have a crisis response element, usually part bf their 

special operations for'ces. 

Q ltJere you t r'ac ldng the militar·y r'esponse on September 1l as 

vJelP 

A I was not. I was not. I was - - I know that I was asking 

about it, but I was not tracking it specifically as to, you know, what 

was happening. I think for me, it was just to -- you know, it was to 

get infor~med about vJhat was going on because it was as much about -- you 

know, it was as much about what was happening in Libya because it 

was -- it just didn ' t sound really that t hings were going) you know, 

all that well wi th Benghazi, but there were other things happening. 

And, of course, one of our -- one of our number 1 things 
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really is always about safety of our people, probably number 1. In 

fact, it is the number 1 priority, and accountability, so do we 

have -- you know, do we have ac countability of everybody? Are they 

in a place where they are relativel y safe? And then you can go f rom 

there . 

Q Okay. Subsequent to t he attackJ whether it was weeks and 

months or ~vhatnot, did you ever have an opportunity to go back and revi ew 

the military response in terms of the timeline, et cetera? 

A Yeah. I have looked at it . I have l ooked at everything 

on that, yeah. 

Q Did -- do yo u have any concerns about 1..,rhat you saw in terms 

of holtJ \lie t~esponded? For example, do you have concerns about potential 

del.:tys i n the voco or delays i n the vocal order, delays in the in-hour 

establishment or delays in the air response , do you have any concerns 

about something like that , what you saw? 

A Yeah . So let me give you a little bit of experience first. 

So I understand rapid deployment very_, ve ry \vell , and I understand 

postut'ing forces for rapid deployment in times of emergency, so I have 

a l ot of experience here. 

My principal concern, ki nd of in hindsight, and really even at 

the t i me, because it was like , you know, it was - - we -- when it al l 

began, you didn't know how long it was going to go on , so -- so you 

know, you are -- you know, you are, f rankl y. it' s other people ' s 

r esponsibi lities to deploy and to decide to deploy forces, but 

certai nly, in hindsight, nobody really knew how l ong this thing was 
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going to last. 

So I mean, you do everything you can to protect, you know, lives 

of American citizens ar·ound the \~orld . I mean, that is the nature of 

why we have these rapid response forces, especial l y in the case of a 

United States Ambassador ' s life who is at risk. you know. and then 

subsequently he was murdered . 

Q In addition to the crisis response elements that were 

launched, do you believe tt1at other el ements should have been launched 

or mobilized? 

A I believe that we could have used a lot more imagi nat ion, 

yeah . 

Q Could you f l esh that out for me? 

But you know, in addition to other capabilities that may 

have been postured, you know, and t he time-distance factors were, I 

knm~, extensive, but you knmrJ , you do evel'ything you can to, you knm~. 

·I 
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to protect American citizens abroad. 

I mean, one of the things -- one of r'easons ~vhy we do things like 

we do, even though the calvary may not show up i n time, is so the next 

time we put people 's lives in a difficult place. they knmo~ that somebody 

is going to actually come for them. 

Q Did we do everything we could? 

A I don't -- I don' t personally believe we did. 

Q What else do you think should have been done? 

A That is my --

Q I mean, you ta-l ked about using more imagi nation. but can 

you give me specifics about what you think we should have done? 

A I mean, I don 't knm-1. I would say anything from, you l<nmv, 

putting aircraft up in tl1e air, getting, you kn0\·1, posture -- you know, 

literally committing more forces, even into Tripoli, I mean, just to 

show that we were not going to stand for the murde~ of an Ambassador . 

I mean, even after it all sort of -- even afte r' the dust settled, I'Jhich 

I think 1-1as like, I don't know, 5 or 6 o'clock the next morning their 

time, you knO\v. 

l'lr. l.Jestmoreland. Sir, I'm l ynn L~estmoreland, and thank you for 

your service . I was just at Suda Bay i n Crete. 

~eneral Flynn. Right . 

~\r. Westmoreland . That is probably a less than an hour 's flight 

to Benghazi . 

General Flynn. Uh-huh . 

Mr. Westmoreland . 
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Mr. \oJestmoreland . You know1 I don 't knmv if that is right or not . 

I think -- I don't I< now if Suda Bay is part of EUCOM or AFRICor~ because 

I know that Egypt --

General Flynn. Uh-huh. 



Mr. Westmoreland . is par·t --

General Flynn . Central Command. 

Mr. Westmoreland. Yes . 

General Flynn. Egypt is Central Command . 

Mr . Westmoreland. Yes , Central Command. And so I don't 
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know -- I can't remember which one it is, but I just - - I didn't know 

if -- or I guess my question is, 1-sho would have knm-tn those assets were 

there. 

General Flynn. l-.lell, I think that the operational leader• ship in 

certainly our combatant commands shou ld knmv I.Jher~e all friendly assets 

are all the time, and those are - - those should be judged -- those 

should be available at the various operation centers, so --

General Flynn. I personally, Congressman, I personally don ' t 

think that this was an intelligence issue. I think that this is an 

operational -- what you are getting at is this is an operation~! 

decision, and number 1, is to understand \.Jhere all of your capabilities 

ar·e in a time of crisis, you know; and the second part of that is-- that 

understanding is knowing what are their abilities and capabil ities to 

be able to be employed if they had to be employed, how far could they 
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fly? Do you need r~efueling capabilities? Do you need forwar'd basing? 

You knm..., , are you going to have to make decisions that maybe a combatant 

commander is not authorized to make . Mayb~ only it's the President 

of the United States because you are going to violate somebody ' s 

sovereign -- you know, sovereign borders. 

So that is a -- those are operational decisions and operational 

understanding, and I think, you kho\v, as you guys go through this, you 

know, those ar' e questions to ask . The intelligence piece of this from 

what we knew prior, you know, from really January , I think, because 

that is kind of where I -- I went back and looked at the January 

timeframe, 2012, up to the attack itself, and then even subsequent and 

even past, you know~ post the attack, w11at did we knmv . And I thought 

\~e know - - I kn0\•1 we kne\v quite a bit about the threat . You knmoJ, the 

risk decisions and the operational decisions about where things are 

postured, whether they are able to respond, those are · -- that'~ a 

different part. It ' s not the intelligence ·community or --

Mr . Westmoreland . No. 
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General Flynn. Sure. Sure. I mean, that is -- those are the 

kinds of things that we have to learn from this. I mean, you know, 

what decisions were made . You got to - - I'm not sure what the 

posture -- I don't remember what the posture of like the Eastern 

Medite rranean fleet \vas. They may have been in the Red Sea, t hey made 

have been in the Easter·n 1"1yth, you know, it ' s still tyranny of dist a.nce 

in especially North Africa is significant, but not knowing the - - not 

knowing how l ong this th i ng was going to last, I t hink, is -- has to 

be pa1,t of it. 

Even if i t was going -- even if you knew it was going to end at 

5 o'clock in the morning, you knm11, sort of local time, you know, 1-1ha t 

assets are you moving to the sound of the gun, so to speak, in order 

to secure a site where we knew we had casualties already, to include 

a u.s . Ambassador . 

Mr. Westmoreland . Yes. 

General Flynn . So, I mean, again, those are sort of operational 

decisions t hat, you know, I was not in that conversation . I would have 

certainly given my two cents were I in t hat conversati on . 

Mr . Westmoreland . Thank you . 

BY MR. TOLAR: 

Q Sir·, in the earlier' stages of the Arab Spring , we re you aware 

a; ' 
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if we had any assets on a heightened alert status? 

Q People are 

A People are more alert. 

Q I am talking more specifically about back in 2e1e timeframe, 

back in there -- 2011, excuse me. Had we ramped up or increased our 

al ert status as the Arab Spring took flight, so to speak? Were you 

aware; do you know ? 
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Q Do you have appreciation for what kind of key issues the 

policymakers were concerned about regarding Libya? 

A I think that, you kno\v , the results of ou$tin·g Qadhafi, you 

know, what was it turning into. And you ~now, I meah, it was! frbm 

dur ass~ssment, I believe we saw it turning into essentially a failed 

state . I mean, we saw -- our assessments we~e that the various 

associat.ed movements of Al Qaeda, essentially, were gaining a pPetty 

str~ong foothold. They wer'e involved in -- you knm..r, they I·Jet'e moving, 

I thought} you knovJ, one assessn)ent I sa1-1 about movement of w.eapons 

that were stol en out of the arsenals of the Qadhafi regime, they were 

being used and sent) you know, all over Africa) and certainly into the 

Middle East . 

Q Sir, in the past 1 you talked about the politicalization of 
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the intelligence commu nity. Explain what you mean by that? 

A Yeah. I'Jhat I mean is that, you know, you've got to be -- if 

you are in the intelligence community --

Ms . Sa~oJyer. Just to clarify . He may have testified about that 

today. I didn't hear him say it earlier, so just t he context of I·Jhere 

he made these comments. 

BY I-1R. TOLAR: 

Q Sir, in the past, outside of this, have you ever commented 

on the politicalization of --

A Yes . 

Q -- the intelligence community? 

A Yeah, I talked about it i n the context of we have to be 

careful t hat we don't politicize the intelligence that goes into 

leaders and --

fvl s. Sa• .. .JYer . I think I was asking more are these press statements, 

are these statement s to Congress, are they congressional briefings, 

are they hear ings? I am just trying to get a sense of t he context, 

who he said that - -

General Flynn . Yeah, I think I said that -- and I have to 

r emember. but I t hink I was in the front of HASC maybe one time saying 

that. 

Mr . Tolar. I want to say I read it in one of his interviews or 

something . 

General Flynn . I t may have been a - -

Mr . Tolar . I don't recall the specific 

! 
' -! 
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General Flynn . It may have been a press statement, r'ecent press 

statement. 

Ms. Sawyer. An intervie\•1 that this committee had? 

Mr . Tol ar. No, no , no, no, somewhere online . I was searching 

the Inter-net, so somewhere online I found a comment where he -- t hat 

he said this. 

General Flynn. Yeah. 

Ms . Sawyer. Okay. 

General Flynn. But the idea is -- and this can happen down at 

the tactical level, you know, if a intelligence officer, you know, he 

or she is t he type of intelligence officer that , you know, puts their 

finger on their tong ue and looks at IYhich ~Jay the 1vind is bl01ving, you 

know, what does the commander want to hear, that is an ineffective 

intelligence officer as far as I am concerned. 

So at the tactical level, it's very dangerous because you're 

talking about, you know, lives on the line, and I've seen -- I've seen 

i ntelligence officers at that level that do that, and good commanders 

get rid of them. At the -- you know, at the level that we're talking 

about here, the sor·t of the national level , I think \•le have to be careful 

that we don't have senior intelligence leaders or the decision makers 

looking for intelligence that supports a policy. 

That is my belief. And I think t hat that is -- that is something 

that we always have to be cautious of. and frankly, if you are in the 

leadership role, if you are the decision maker and you have somebody 

~11ho you can't trust to come i n and give you the -- you knmv, the absolute 
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what we know, brass tacks, you know, ugly picture, because typically 

intelligence is not necessarily going to give you the, you know, the 

light. It's going to give you the dark. 

You know, you have to -- you have to look for other people . You 

have to figure out how you're going to work with somebody like that 

because they may not always necessari l y be in line with what you're 

trying to do politically . That ' s very dange rous for this country) 

because when I -- what I do believe is that the intelligence system 

that we have is actually, like the rule of law, is actually a strategic 

advantage for thi s country. 

As long as it's focused properl y and prioritized properly and 

adhered toJ listened toJ they don't have the use itJ but they at least 

got to understand that they're getting those -- is this the who le 

picture, i s there anyth ing else that I'm not hearing) and I think the 

leadership has to - - has to understand that and use i t that way . And 

you know, instead of -- because I have seen people go into different 

meetings and just and you're like -- that is 1-1hy if I' m in there, 

I've always been somebody that's like, Hey , you know, before we leaveJ 

you know, you need to know this. 

BY MR. TOLAR: 

Q Sir, do you believe that the politicalization may have 

impacted or affected the IC' s pr'iol'i tization of assets and collections 

in Libya? 

A I don't knmv. I don't knO\oJ , 

Q I've got a couple of minutes left. Real quick, talk to me 
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bdefly about DIA' s role i n PDB itself . What kind of input do you all 

provide to the PDB? 

A Quite a bit actually daily. \..Je have people that \1/ork on 

PDB staff during my time~ the chief of staff or the PDB team 111as from 

DIA, so quite a bit. 

Q The chief of staff of the PDB team is from DIA? 

A At that time. 

Q Okay. 

A At that time, yeah . I mean, those are joint billets. 

Q And who gives final approval at DIA for DIA's CHOP on the 

PDB? 

A Well, our head of analysis, or our head of analysis would 

be involved in that process, but usually, t he PDB team, and there's 

a head, there's a leader for the PDB team that makes decisions. And 

the way that Director Clapper has organized it , the Deputy Director 

for national intelligence -- I forget . the exact . There's another 

title pal't of it , i s t he individual who gives the final CHOP ) and at 

the end of the day , it's the DNI that's really responsibl e, but you 

know, because it's a daily grind, he tur~s it over to one of his 

deputies, and that deputy the DNI level is responsible f or that. 

Mr . Chipman . Congressman, anything further i n our first hour? 

And just to clarify, the NIPF t hat t~ac Tolar mentioned 1vas the National 

Intelligence Priorities Framework? 

Genera l Flynn. Right, right. Yeah, National Intelligence 

Priorities Framework ; that is right. 
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Mr. Tolar . Okay. I 'm going to transition into a whole another 

categor'y, so I'm going to stop here at -- I' ve got 10:05. Sir, let's 

ta ke a break . 

Mr . Kenny. Are we off the record? 

Mr . Tolar. Off the record. I'm sorry, yeah. 

[ Recess.] 
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(10: 1 5 a.m.) 

Mr. Tolar . I've got 18:15 a.m. 

BY t~R . TOLAR: 

Q Sir, I vJant to talk about a little something different here. 

I want to talk a little bit about Libya, kind of the lay of the land 

Q As the Libyan r evolut ion came to an end, with the capture 

of Tripoli and the death of Qadhafi , ~~as DIA tasked to provide any kind 

of post -revolution analysis such as consequences of removing a 

di ctator, things of that natu1·e ? And you tal ked about the power vacuum 

and 

Q Who' s '\•1e"? 

A DIA . 

Q Okay. 

A You know, the outflow of weapons from Libya, because I 

remember that - - seeing that spec ific --
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Q Talk about that specificall y just for a minute, please. 

A Well. just the -- you know. there was real concern about 

the number of weapons that were remaining in Libya post-Qadhafi and 

what was going to happen to them. 

Q Briefly talk about the consequences of a f ai led state and 

what that means when you've got a power vacuum. 

A It gets filled immediately by typically by bad actor·s. In 

t his case it got filled by al -Qaida for sure, specifically al -Qaida 

in the Maghreb , Ansar al Sunnah I think was the other group --oral 

Ansar was the other group in the eastern part of Libya. I mean . it 

just gets filled. the vacuum gets filled . and it got filled. 

Q Was it your impr ession that Libya , especially ea~tern 

Libya 1 became a haven for training camps? 

A Yeah . We knew t hat to be the case for -- I knew that to 

be the case since at least) at l east 2005 from my time in Iraq. 

Q Did it concern you all that the use of radical I slamists 

and how they were being vetted i n terms of t he r evolution, in terms 

of their being used to overth row Qadhafi? 

A Um --

Q Let me ask that a better way. 

A I don ' t know. 

Q Was the use of radical Islamists within the vetted 

revolutionaries and t heir ro l e in t he post revolution, did you talk 

about that or mea sure that? 

A Yeah. I think there was some - - ther·e v1as some assessments 
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done about the -- there \•Jer·e assessments done about the type of people 

that we were looking at to basically fill the void of not having a, 

you knowJ Qadhafi regime in power anymore) so --

Q Did you have any concerns about the type of people who 

\-Jere 

Q I want to talk to you a little about the inte rvention that 

the U.S. did . Were you awa1'e or did. you partiCipate in any discussions 

0ithin t he IC regar ding U.S . intervention i nto Libya during the 

E 
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revolution? 

A No. I mean -- you kno\11, I mean, I think formal ones, no, 

no . Informal ones, probably a number of them, but definitely not in 

any formal discussions. 

Q Do you know ~~hy the U.S. decided to intet·vene in Libya in 

the revolution? 

A I have no idea. Can't sit here and tell you \•lhy > otl1er than 

to remove Qadhafi . 

Q Did you ever discuss U.S. intervention with the NSC, with 

Congress , with the administration writ large? 

A I never did. 

Q Okay . Do you have an appt·eciation of who in the executive 

branch supported intervention versus those who did not ? 

A I can't sit here and tell you that I know specifically. 
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Q Sure. Prior· to the attacks in Benghazi 1 
L 

A I wa s not. 

Q \.Jere you aware that the SNC, or the H'lF, existed in Benghazi? 

A What does t he acronym st and for? 

Q The consulate. 

A Oh, yeah. 

Q The Special Mission Compound or the - -

A Yeah . The fac t that we had a consulate ) a presence in 

Benghazi, yes. 

Q 
1-

So you knew about the consulate/ - .I 
A 

Q Yes, sir. 

A I mean, it .'.s not surpr_ising . I mean, it ' s just--

If A 
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[Flynn Exhibit No . 1 

Was marked for identification.] 

BY MR. TOLAR: 
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[Fl ynn Exhibit No. 2 

W~~ marked for identification.] 

BY MR. TOLAR: 

Have you seen that before) sir? 

A Yes. Yep, I sure have. 

Q Who would typically receive this report? 

A Frankly) anybody -- ariybody in the Intelligence Community, 

anybody tb~t uses intelligence, up to and includirig the President of 

the United States. 

Q Would this report ever be challenged by any other IC -- is 
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it unusual for a report like this tQ be challenged in t~rms of its 

ver~city by other members of t he IC cownunity? 

A Not unusual. I think that this was a goocj report, though. 

Q Explain the characterization 6f this report as high 

confidence? 

A Yeah . So the conficlence levels, and I think it's probably 

explained, ·it shoUld be exp1aine·d on s·ome of these ·papers here, but 

the confidence levels, you know, high; medium, low confidence, the high 

confidence report rneans that we hav~ rnul tiple sources that their 

truthfulness , their ve~acity is high, an~ ~o the judgment by the 

analysts putting this together i s that they're confident that what 

they're saying is pretty close to the t ruth. 

Q You're we l come to r ead thi :s report if you 'd like, but \'ihat 

I \1/ant to do is just get your appreciation or your sense of what the 

significance of this report is . 

A Yeah. I mean, I think what you're talking about is 

in - - you know, if you go through, like, some of the subparagraphs, 

the bulletized things) 1vhich I'm just) you know, looking ·at, you kriow, 



55 

where you talk about all of the --what this r•eport sho\•/5 is the analysts 

that put it together took an accumulation, a quantity of reporting, 

and this is what all source reporting is about. 

They took a quantity of reporting 1 you knmoJ, around the timeframe 

that talks about different t hings, you knOI>J, you 

So, I mean, there's factual statements in here, and then there's 

probably some, you knm1, supposition in some of what the analysts when 

they make their concl usion, like the bold paragraph at the top, but 

this is one that I would say is based on more fact than assumption. 

Q Do you recall? 

A I don ' t recall. 

Q That's okay . 

A Yeah. 

Q Let's move on. 

A I don' t recall. 

Q That's okay. 

[Flynn Exhibit No . 3 

Was marked for identification.] 

BY ~·JR . TOLAR: 

Q Sir, now I want to show you another document, please, and 

this document is dated June 18th . It \vas produced by the j oint staff J 

J2. I guess that \•Jas a billet you previously held? 

A Yep. Sure was . Yep. This is a chairman's briefing. 
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Q Yes ) sir. 

A So this is 111hen I mentioned the chairman's briefing earlier) 

i t ' s a DIA product. 

Q Sir J Ms . Roby has just j oined the committee) the intervietoJ. 

A No. Act ually. this report wou ld be produced with DIA. DIA 

produces this report. 

Q Okay . 

A Now. the 

• because t he J2 ls t he senior i ntelligence officer for the 

chairman. you know, who 's the princ ipal military advisor to the 

Pres ident. So yo u knOI·J· I al1.;ays put a l ot of -- I mean . t he 111ay 
-· ... !!.: --:·----·: :. .. . -.:. 4. 

. - . ~ -:-· ... . , 
- . ~ . ., : . • you know. with the var ious bullets and things 

I 

t hink you've alluded to this in the past. but just talk about 1o~hat that 

means --

A Yeah . 

Q -- the significance of that . 
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Q Talking about t hat, let ! s --

fvlr . Ke~ Sorry, r•lac. Just to be cle·ar, 'this exhibit .3 Y()U 

refer to, t his is a single sli de of a briefing? Is that correct? 

Mr. Tolar . Yes. I don't --

but what they try to do on 

the slide is give you the full context . 

So essentially that ' s a briefing on one slid~ . An~ thQ~e were 

r'eally difficult t o do, and t here are some great peop~e t~at pup these 

things together, but that -- I ' ve seen 

So the slide is a briefing in and of i tself? 
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BY ~1R. TOLAR: 

Q Is it typical of what would go into the daily chairman's 

briefing? 

A Yeah. That is the -- yeah, this is an example of a daily 

chairman 's briefing slide. And that's a really-- that's ac tually a 

very good slide . Now, you're - - you know, t hey ' re in color and 

everything else. 

Q Yes, sir. 

A Yeah, that's -- that's a good slide. 

(Flynn Exhibi t No. 4 

Was marked for i~entification.] 

BV 1'\R . TOLAR: 

Q All right. Sir, now if you'd look at exh;ibit No . 4, loJh ic h 

A Yeah. 

Q Talk about the significance of that? 

A So this is a -- this is a very good slide and good 

information, because this is exactly what DIA is responsible for , \vhich 
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And you can see in all cases, so I look down this, in all cases 

So, these a1~e good slides. I mean, these ar·e -- that· s an entire 

bl'iefing in and of itself about the terrorist efforts inside of Libya. 

Q All right. I got one more for you, sir. 

[Flynn Exhibit No . 5 

Was marked fo~ i dentification .] 

BY I"IR. TOLAR: 

Q This dated September 7th, and this is a report entitled, 

Again, it's a DIA product. 

A Uh-huh . 

Q Are you familiar with this product, sir? 

A Yes, I am, actually . 

If you notice right there in the second sentence, 
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Q Given the Al'ab Spring, you kno\v, coupled \vith the Libyan 

revolution, is it safe to say t hat the Intelligence Community was 

flooded with intelligence reports such as t he four we just lo6ked at? 

A Yeah . I mean, I think that what I remember looking back 

at, like I said earlier on, \vnen I kind of said take me back to Janu<:1ry, 

so this is September, so take me back to January, and 1 wanted to see 

every . s ingle r·eport that we had ever put tog~the r~ that had anything 

to do with Libya . 

Q Are you a~~ are --

Ms . Sawye r. Can I j ust clarify on that? When you made t hat 

request, when was that request . made? 

General Flynn . I think it was after Benghazi happened. 

Ms . Sawyer. It wasn't before Benghazi? 
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General Flynn. No~ no. I mean, we were paying attention to 

things, you know, the reporting, but afterwards, it was to basically 

kind of look forensically back to see what did we miss, you know, did 

we not report something. 
' . . ',' . . 

,. . ' . 
' .... ' • -. - ~~ • - ., u That 1 s a lesson, you knmv, did we -- can we learn 

And I look at this, that 's why 

I said earlier to whatever the question \'las on operational activities, 

you know, I feJt like strategic \oJarning \vas there . I mean, this slide 

doe.s(l' t get any better·. That's some of the best str•ategic warning you 

can get? 

Mr . Tolar . So for the record, which slide are you looking at~ 

exhib:i t number? 

General Flynn. That's deposition exhibit No. 4. 

Mr . Tolar. Thank you. 

General Flynn. I mean , that Is a pr·etty good slide. 

That is a slide that DIA does and is supposed to do. And 

, you know, you name it. 

BY MR. TOLAR: 

Q Again, we've just talked about several reports here that 
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Q Do you believe there was enough actionable intelligence 

available prior to the attacks to either warrant ramping up secur·ity 

at the co_nsulate in Benghazi or even wii:hdra\1/ing U.S. personnel from 

Libya? 

A Yes. 

Q Talk more about that. 

A Well, I mean, I think that some of the attacks not only on 

our own facility, but also on other f6reign partners who were in that 

ar'eaJ and if I'm not mistaken and I -- you knO\vJ don ' t hold me to this, 

but I think one of the countries actual l y l eft the area, left t heir 

consulate, but there was a sufficient number of you a talks and 

activities and l<nmvledge that l"arr' anted at least a consideration to 

increase security, if not just depart the area. 
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Q Did you have an appreciation for how much security was at 

the consulate at the time of t he attack? 

A I did not . 

Q Knoto~Jing vJhat you know n01~ about vJhat ~vas there , do you have 

a comment about what was there, whether or not it was adequate? 

A I would j ust say that obviously it was 

r1s. Sawyer' . Mac, I'm not sure we ' ve ever established ~~~hat he does 

know now and what i t 's based on . I mean, I 'm just not sure how he 

answe r s that question - -

General Flynn. Yeah. 

Ms. Sawyer. knowing what he knows now about the security . 

Mr . Tolar . Okay . 

Ms . sawyer . I just want to be fai r to you and fair to t he recor~d. 

Genera 1 Flynn . We 11, I mean, I -- yeah. No, I agree . I agree . 

I mea n, I 'd be --

Ms. Sawyer . I mean, I j~st --

General Flynn. Yeah. 

Mr. Tolar. Okay . Thank you. 

r·ls. Sa~,t:Y-er. Just to be f air to the record . 

General Flynn . Yea h. Yeah , yeah. 

Ms . ~awyer . I don 't know what he knows now. 

Mr . To l ar . Un derstood . 

Gener~al Flynn. Given the fact that, you kno1-1, t hat they \'Jere able 

to overwhelm with combat power the consulate, you know, shows that we 

weren't prepared to level that -- the threat presented, and I think 
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that that's obvious . The threaten ended up presenting themselves in 

a much more robust way, and we were not prepared for that . That's 

obvious. 

I mean, with mortars and other capabilities that they used, you 

know, we obviously didn't prepare ourselves to stop that level of an 

attack. That's a tragedy. 

Ms. Sawyer. Do you know how it was postured -­

Mr. Tolar . Well, now, please . 

Ms. Sawyer. Mac, we spoke --

Mr . Tolar. Right . 

Ms. Sa\•JYe l~. before this hour began about the fact that \1/e had 

both been advised 

Mr. Tolar . Right. 

Ms . Sawyer. - - by the witness , understandably, that he has a 

12 o'clock --

Mr. Tolar. Sure. 

t'ls. Sa\otyer . -- stop time. 

~~r. Tala1'. You're going to get equal time . 

~1s. Sa•I'Jye l~ . And I asked you guys to work with us in a way that 

vias flexible --

Mr. Tolar . Okay . 

t'ls. Sa\vyer. -- that allowed us all to get our questions in . 

f'lr. Tolar. Okay. 

I can ask him these questions later or we can just 

get the foundation here that brackets kind of holrJ he knevJ what he knew . 

Ms. Sawyer . 
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Jv\i' . Tolar. Go ahead . Go . 

Ms . Sa\IJYer. I'm happy to ~~ait. 

~·lr·. Tolar. Go. 

t-Is. Sa\oJyer. So you're withdrawing your objection to my --

Mr . Tolar. Yes . 

BY ~IS. SAWYER: 

Q So did you -- were you involved ever before 9/11/2812 in 

assessing the exact security assets --

A No. 

Q -- environment in Benghazi? 

A Nope. 

Q In Tripol i ? 

A No, other than assessing -- I mean . if involvement is 

assess ing DIA ' s involvement to assess the intelligence. you know. to 

assess the environment. that ' s -- if that's being involved. yeah, we 

\!Jere involved in assessing the envir-onment . I mean, you --that's what 

all these things are. 

Q Right. But you had just indicated t o me you had not 

reviewed those prior to --

A Yeah. The tactical -- the tactical array of secur-ity 

forces in Benghazi Ol' Tripoli, I was not involved in any of that . 

Ms . Sawyer . Okay . Thank you. 

BY I"'R. TOLAR: 

Q Given all you knew -- al l that we knew about Libya at the 

time, how \1/ould you rank that country in terms of being one of the most 
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dangerous places to have U.S. personnel? 

I mean, you had a whole range of ~- and the other part w~s we 

iver·e also tra cking GTMO detainees ) trying to figure out whet her· or not 

they were returning to the battlefield. 

So; you know, i.n t e rms of increasing it, I mean, I tho.ught ive 

had-- ft'om OIA's per:-spective, I thought \-Je had sufficient ana1ytic 

focus a[ld our counterterrorism teams. netvJOr'king. vJith the other' parts 

of the milita ry; I thought did a ·very good j ob of assessing the 

situation. 

Q You previously t alked about a str ategic ~varning and othe r.s, 

I mean, I C had talked about a strategic \•ICJI'ning. Explain briefly what 

a strategic warning is. 

A Okay . I meanJ the best example is this thing right here, 

is this slide right here. I mean; strategic 

Q Which slide; sir-? 

A That' s exhibit 4. 

1 
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Q Ok<lY. 

So we -- this is not a 

non- standat'd kind of a product. This is a very standat'd type of pt'oduct 

t hat w:i,ll come out on everything that --all the different threats that 

we face around the world. 

Q Did you previously predict that the Russian encroachment 

into <;:rimea would occur. and notify the administration accordingly? 

1'1r. Kenny. li>Jhen? 

l~r. Tolar. See what he says and then --

t·1r . Kenny . Well, but this is --

Mr. Tolar. We'll as k \vhy or '"'hen he did it. 

Mr. Kenny . I mean. respectfully. I mean) this is t)le SjE! l.ect 

Commi ttee .OIJ ~enghaz:j. . V:ow' ,,~ asl<i.n~ whether or .not the general 

provided strategic ~arning regarding a completely whol ly different 

matte r . 

Mr. Tola r. There 's a reason for it. Peter. I promise. It's 

relevant. It's to show a pattern here . 

BY ~\R. TOLAR: 

Q Go ahead. Did you do that, sir? 
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Q Okay. I \vant to talk a little about it about the atta.ck - -

A And I believe that I've also --I believe that I testified 

that to the HPSCI. 

~1r . Kenny. So) Mac) can I hol d you to that) then? Are you going 

to tie that back to --

~1r . Tola1~ . No. I'm going to --

Mr. Kenny . Okay. 

r1r. Tolai~ . \~ell, not hovJ) s.o) no. 

BY MR . TOLAR: 

Q I want to talk about the atta~k nowL sir. Where were you 

on the take of the attack, September 11, 2B12? 

A I was at actually i n Fort Huachauca, Arizona, at a senior 

leader i ntelligence conference fo1' that day, and returned the very next 

day, and I was given a presentation out at Fort Huachacu, Arizona . 

I was back about -- you know, I was in communications the whole 

time, but leFt prior to the attack, H I remember my timeline right, 

and returned the very next day and immediately went in to work , so it 
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would have been the 12th. So I left -- if I remember right, it \-Jas 

like a Tuesday, right ? So I left on a Tuesday, I think I was back on 

Wednesday. 

Q Yes, sir. What was your first course of action once you 

were notified of the attack? 

A Basically to rnai<e sure that ~Je ·had accountabil.it;y and then 

to get, you know, an assessment of the 5ituation not only there, but 

I \vanted to knol-J l!Jher"e else ·.~ere -- where \>Jet'e embassies and consulates 

\vhere \ve !:lad U.S . , you know, persqnnel, wher·e else 111as thE!re pressure, 

Q Were you given any specific tasks? 

A No.. No . I mean, I thinl< I told out' folks to make sure that 

they you knovJ, to basically - - my typ-ical thing is let me know if 

they need any help, if they need additional resources, you ~now, make 

sure that I gave them guidance to make sure they were in touch with 

the dght people, you knm,, AFRICO~·J, joint staff, CIA, you kno\IJ, 

et cetera, just to make sure that everybody's talking to e~ch other~ 

Q Was there anybody outside of DIA you were in regular 
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communication with? 

A Not - - I mean, not necessarily . I mean, the joint staff 

probably. probably AFRICOM at the time . 

Q Subsequent to the attack, did you partic i pate in any 

meetings regarding the attack? 

A After? 

Q Yes, sir . 

A Yeah. yeah . After I went to our - -

Q And just for perspective. I'm talking about in the 

coming -- in the subsequent days . 

A Oh. Yeah. I was involved in a couple of ETCs with the 

White House for the next couple of days. They l•let'e running -- if I 

remember right , they were running, I t hink, thr~e a day for a coupl e 

of days after. 

Q Did you ever attend any deputy committee meetings? 

A I did not, no. Wasn't asked to attend any of those . 

Q Does DIA ever' have a presence at a deputy c·ommittee meeting? 

A Yeah. they do sometimes. and ii; would be_in the - - usually , 

Q What's USDI? 

A USDI is the Under Secretary of Defense for Intelligence. 
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Q Okay . Did DIA conduct any post-Benghazi analytic or line 

revie1~ of either' the assessment produced by DIA or produced by the IC, 

things of that nature? 

A Yeah. I mean, I think ~ve produced -- we actually I•Jent back 

and vJe produced a very thorough timeline of everything, you know, from 

the reporting back as far as, you know, l et's just say January, and 

then I think we -- if I remember right, there was a very detailed 

timeline literally hour by hour, minute by minute of what we knew and 

1o.~hat happened and that a1l the different pieces and parts of it. 

Q Do you recall when that document was produced? 

A I don't. I don't, but I'm certain it was produced, maybe 

a couple of days l ater·, maybe a week later, I don't kn0\1/ 1 but it ~11a s 

produced . 

Q Prior to September 11th, 2012, during your tours with DIA, 

so to speak, were you ever invo lv~d in any other high profile attatks 

that occurred against U.S. interests? 

A Oh, God , yeah. I mean, in Afghanistan and I raq, 

significant attacks. We - -

Q What I'm trying to get at here, sir, is if DIA engaged any 

differently during those than they did in the Benghazi attack. 

A Oh, no, no. I think the response that - - in these crises 

moments) I think the response mechanisms are relatively the same. I 
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mean, you know, you can light a fire under people sometimes for 

different things, but I think that the ~eople, the analysts and the 

leaders that were running those analytic teams that were responsible 

for those areas, I think they did what they were asked to do and they 

did it in a professional way. 

Q Subsequent to the attack, as t he IC community and others 

were doing their post-attack analysis , was DI engaged in that or do 

you feel like they might have been excluded from some of those 

discussions? 

A I certainly was not engaged. I mean, nobody asked me for 

what I thought. Personally as an agency head, I ~- you know, nobody 

came and said, you know, wha t do you thin~ ? 

Q So I understand you've said -- previously said that with 

regard to the i nquiries conducted by the various congressional 

agencies -- or co~nittees. 

A Right . 

Q But I' rn talking about the IC community itself? 

A Yeah, no, not really . I mean, we had conversations about 

eve r'ything, but I Ulink it was still -- you know. for those couple of 

days, you knm~. let' s just say 12, 13, 14, \vh atever, nobody-- I mean, 

you know, I will say, I guess, just thinking about it, because I don't 

want to beat around the bush he re, I mean, what our ·assessment was. 

I stood by our assessment. 

Q And 1·1hat your assessment? 

A Our assessment was that this was an attack by a terrorist 
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organization networked, pa r t of al-Qaida . You know, it was an 

al-Qaida -based, you know -- I mean, because of the abundance o~ 

i ntelligence that we had and I think the assessment that we made, I 

think, the next day, the 12th, that is a pretty good assessment. 

[Flynn Exhibit No . 6 

Was marked fo~ identification.] 

BY MR. TOLAR: 

Q That ' s what I wa nt to talk to you about right now, sir. 

You ' re looking at exhibit No. 6, dated September 12, 2012, and it's 

a joint product produced by DIA and CIA. 

A Uh-huh . 

Q 

Repor·t". 

A 

It ' s entitled, "l'liddle East and North Afr-ica Situation 

Is that the produc t you were t alking about? 

Yeah . I me an, this looks li ke it. I mean, we actually 

produced our own as well . 

Q Yes , sir. We'll ta lk - -

A The DIA produced our m>~n :too, but, yeah . I mean, this looks 

and then I know the one that DIA 

created, which basically tied i t to t he terrorist or ganizations that 
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were we knew were there . 

Q Sir, in tel'ms of this repor't, it was done in conjunction 

with CIA. Is that typical to produce ~-

A Yeah. 

Q -- joint reports? 

A Yeah . l think -- I think it is . It I S ~ ~ you know, CIA 

would typically pull it together, but this is probably -- you know, 

this is likely one that would get into the PDB, because this is a --this 

looks like a -- sort of a first report, because you can . the time on 

it. It's 7:00 o ' clock eastern daylight time, so, you know, the 

situation was still really unfolding in Benghazi . 

Q When you produce a joint report, does either agency have 

trumps about what t he final language will be? 

A If they do, that trump is -- should be at the DNI level, 

should be at the DNI level. Or if t here 's a difference of opinion, 

somehow -- difference of a judgment, that has to be stated. That 

should be stated in here. 

Q Okay. 

A It should be stated in here , yeah. 

[Flynn Exhibit No . 7 

Was marked for identification.] 

BY MR. TOLAR: 
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Thinking about that, I want you to turn to exhibit No. 7, which 

you ~·Jere just handed. This is dated September 13th, it · s a DIA report 

intelligence daily, or this looks like it ' s a response to a request 

fo r info l~mat ion on the pet·petrators and moUvations behind the Benghazi 

attack on 11 September and an outlook on future threats, so what you 

know, again kind of back to warning. 

Q Is this document typically disseminated t hroughout the IC? 

A Oh, yeal1. Oh , yeah. This is available to anybody that ha s 

the right, you knovJ, clearances that you see at the top of this thing. 

Q t.Jould anybody outside of DIA vet or pr'oof or CHOP this prior 

to DIA ' s issuance t hereof? 

A No. This would be a DIA --this would be our belief, this 

wou l d be DIA' s assessment of , you knm~, possible ter t'or_ist invql,.rement 

and motivations behind the U.S. consulate attack in Benghazi, as the 

title says. 

Q · And is this, as far as you know, the f irst report issued 

by DIA subsequent to the attack about the attacks? 

A I think i t might be . I don ' t knov.J. You know, I don ' t kno1v. 

Q Given --
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A It seems to me that \·Je might have pr~octuced something on the 

12tl1, you kno\v . \~e likely had chairman's briefings, chairman's slides 

that were pr~octuced on the 12th, certainly the 13th, and then of course 

this is on the 13th, so. 

Q This reports uses the term in the first sentence there 

of -- or the first large paragraph , moderate confidence. 

A Uh-huh. 

Q 1-Je previously talked about high confidence. Would 

moderate confidence indicate it's better than SB percent, or can you 

equate --

A I mean , I wouldn't put a percentage on it. I would just 

say that moderate confidence is a pretty good l evel of confidence, it ' s 

a good --you kno\>J , it's better than low, you know, not quite as high, 

but -- but based on what we knew, and I think the evidence that the 

Q Yes, sir. 

Q Sure. 

A So, I mean, I think that there's an abundance of 

intelligence that -- and previous reporting that led the assessment 
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and the led to the conclusion. 

Q And is it fair to say that the previous rt .reports that 

talked about those who might engage and did in fact engage, this 

report's ·consistent with those in ter-nis of \vhether it be an 

things of that nature? 

A I think it's consistent, right. 

A okay . Not the escalation of a peaceful protest.. Yeah . I 

mean, I am not quite clear on yo\.lr quest·ion you ' re asking me --

Q Okay. Let rne - -

A -- but I think what I \•lould just say is tha:L you knoviJ one 

is the lithJ an ioonediate repo rt right afterJ you knowJ kind of get 

what ' s the assessment of the two- - like we talked about, the two 

larges t all source agencies that \oJe have vjith a lot of capability) and 

then this is a DIA assessment the next day. 

So 1 the evolution of the intelligence as it was coming in and 

people really taking a hard look at this thingJ I t hink there was a 
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I believe that's kind df what this tells 

me. I didn't read the whole --

Q Yes, s ir. 

A -- thts exh1bit 7. I believe that 's sort of what. it says . 

Q And I know we're movi ng quickly here 1 sir, and if you need 

me to s low down, you. let me knmv and I'm happy to do it. But :t'd like 

to talk tb you about exhibit No. 8 now to your left. 

[Flynn Exhibit No. 8 

Was marked for identification.] 

BY MR. TOLAR: 

Q It's the Defense Intelligence Note as opposed· t o r:-eport> 

A Yeah. 

Q So what's the significance of this re~ort moving batk up 

t o the high confidence level in terms of the veracity of it? 

A Yeah. So this basically says that we believe, ba~ed on the 

evidence, and probably the evidence in this case is an accumulation 

intelligence and then it looks like some 

A,¥fM 
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So I think that ) you· kno\IJ; t his - - you know) the 5pontai1ei~y and 

the video) \•lhich •~e all-Jays have knmvn to be) you know, .radi oactive 111itb 

this crowd whenever there ' s any kind of video o~ something that 

-- that happens to a Koran or something like t hat) 
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Q Sure . All right, sir) we're going to take it another 

direction rea l quick. I want to talk to you a little about what's 

affectionately known as t he talking points. 

A Yeah. 

Q Was DIA ever tasked to provide any talking points to either 

ser}ior m~litary leadership and/or Congre~s aft.er the Benghazi attacks? 

A Not to my knowledge. 

Q Are you ai·Jare of the unclassified HPSCI talking points t hat 

~.sere produced or prepared by CIA? 

A Now I am. 

q Okay . At the time, did DIA prov ide any language to t he 

HPSCI talking points? 

A Not that I '111 aware of, not w- I mean, they - - you knolf.J, they 

could have provided it t hrough some of our analysts or certainly through 

our reporting, but. you know) the repor ting's pretty clear to what we 

believed, so. 

Q Did you personally e.cli t --

A I did not. 

Q -- or CHOP 

A No ) I did not. I did not see any talking points nor was 

I asked for my, you know, expert judgment. 

Q V.Jhe n the final talking points h'ere released, did DIA provide 

a ny kind of opinion about the final product after it was on the open 



81 

market per se? 

A No. I mean, nothing formal. I mean, I certainly --when 

I saw t hem and saw what -- how they were -- how the situation was 

presented, I was, you know, I think as surprised as anybody. 

Q Going back to 111hat you said earlier, you said it sounds like 

it's possible that some of your analysts do~om the food chain might have 

participated in --

A Yeah . 

Q Okay. 

A Yeah. I mean, they might have. They might have -- you 

knmv, they --I mean, the intell i gence, the documents that you've been 

handing me, they ' r·e, you knm~. at least post Bengh.azi, post the attack 

are pretty clear about what DIA believed. 

Mr. Tola r . Okay. Let's go off the record real quitk. 

[Recess.] 

Mr. Kenny. We will go back on the record . 

General Flynn, I just 111ant to take this moment to thank you again 

for appearing before the Select Committee, take a moment to reintroduce 

myself. l•ly name's Peter· Kenny . I'm counsel v1ith the Select 

Committee. 

We've pr·oceeded in a slightly unusual manner in that \i/e deferred 

an initial hour to our Republican counterpar·ts in order that they could 

ask some of the questions of you that they had intended t o ask of you 

today. t4e 'd like to use our" full hour n0\·1 to ask some f ollm·J- up 

questions, some clarifying questions based on some of the statements 
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you made in the last two rounds. 

And at this point. we are joined by a member of the Select 

Committee, Congressman Adam Schiff is also the ranking member of the 

House Permanent Select Committee on Intelligence. And at this point 

I'd like to turn it over to the congressman. 

General Flynn. Okay. 

fvlr . Schiff. General. thank you for being here and thanks for your 

many years of service to the country. ~reatly appreciate it . 

General Flynn. Thanks. 

Mr. Schiff . I want to ask you ·primarily about intelligence, 

but -- on the attack on Benghazi, ·but I want to begin more generally 

by asking about your responsibilities at the time. 

In the period leading up to the attack on Benghazi, you were the 

head of the Defense Intell igence Agency. In that position. did you 

have responsibility over operational decisions in how to respond to 

the attacks in Benghazi? ~vere you part of the c:hain of command in terms 

of deciding what assets could be mobilized and where they were located 

and how they'd be utilized? 

General Flynn. No. 

Mr. Schiff. So apart from the general observations you made 

earlier, you \>Jet'en't really a participant in the discussions about what 

resources were available, how quickly they could get there, what 

utilization they might have? That was not really part of your 

respons ibilities at DIA? 

General Flynn. That's right. That's not part of my 
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responsibilities at DIAJ to be part of that sort of decisionmaking 

process. That was not a responsibility I had. Ce r tainly cou l d have 

offered it. 

Mr. Schiff. But you weren't tasked to? 

General Flynn. No. 

Mr. Schiff. Your primary respo nsibility at the time was real l y 

in oversee ing the intelligence workforce for the DOD all over the world? 

General Flynn. Right. 

Mr. Schiff . And as you're aware) there were problems not only 

in Benghazi) but there were problems in many capitals -­

General Flynn. OhJ yeah. 

Mr. Schiff. throughout the - -

General Flynn. Yeah. 

Mr. Schiff. Muslim world at the time? 

General Flynn . Yep. 

Mr. Schiff. At that time) about how many protests were going on 

around t he world? 

General Schiff. Well) so this isJ you know) the September 11th 

and then the next few days. The numbe r that sticks in my head) and 

I think I got this from one of the VTCs that the White House was havi ng) 

was that there were 93 embassies or cons ulates in some sort of array 

of) you know) a threat or concern; I mean) not that there were 

protesters) al though there were protesters at other places around the 

world. 

Yemen was one that I definitely remember outside the U.S. Embassy 

I I 
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in Sana' a. So the number that sticks in my head is about 93 , and that's 

embassies and consulates. So a pretty significant, pretty significant 

number. 

Mr. Schiff. Which means that, you know, the resources that you 

had at DIA to keep trac k of all of those dangers to DOD personnel and 

non-DOD personnel had a lot of work on their hands? 

Mr . Schiff. And, you know, whi l e the violence turned deadly in 

Benghazi, it had the potentia l to turn deadly in multiple capitals 

around the world at that time? 

General Flynn. Yeah, I believe it did. Yeah, you' re right. 

Mr. Schiff. What did you think of the DIA workforce? 

General Flynn. At that time? 

Mr. Schiff. Yeah. 

General Flynn. Professional, exceptional, experienced, because 

of the amount of years of combat that DIA employees, civilians, you 

know, primarily, certainly our mi litary workforce h~~ had already up 

till that point. So most of our -- Ol' a large portion o.f our civilian 

analysts actually had a lot of combat experience, particularly those 

involved in counterterrorism . 

Mr . Schiff. And you mentioned they were professionals. I take 

it you didn't see evidence that they were trying to politicize their 

\-.lork product --
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General Flynn. No . 

Mr. Schiff. or --

General Flynn. No. 

Mr . Schiff . feed you concl~sions that you wanted to hear? 

General Flynn. No . No . None at all. 

Mr. Schiff . Now, I know we're all aware there ' s an IG 

investigation now of intelligence work product in the CENTCOM. 

General Flynn. Right, 

rvll~. Schiff.. Did you have any indication -- and I don ' t know what 

period the ~vhistleblower·s may be refer ring to and ~11hether it extended 

into your tenure. Did you have any indication during your tenure 

that 

General q~ None. 

Mr . SchifL. your analysts 

General Flynn. None. 

~1r. Schiff..:_ 'Alere politicizing intelligence in any ~vay? 

General Flynn. No . The analysts, I don ' t think that's 

the -- from what I understand, \llhat this IG is -- I've only seen really 

in the media, that it's not the analysts politicizing, it 's the 

leadership. That's a big difference. 

Mr. Schiff. And did you have any indication of that by the 

leadership going on while you were there? 

General Flynn . No, no. Did not. I always thought that the 

assessment s that I saw coming out of all the elements of Central 

Command, all of t heir components was pretty goodj didn't see 
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any indications that there was anything, any diffe~ences, that there 

were --you knm·J, like I said earlier·, I don't knm•J if you \·Jet·e in here, 

if the r·e \.Jas differences, the re sponsibility is to make sure that those 

differences are shaPed l>~ithin the community. 

f''lr. Schiff. Let me ask you about some of the Defense Intelligence 

Agency work product at the time , I think some of the committee staff 

has gone tf1rough a piece of it I·Jith you, one exhibit, No. 6, \o~hich was 

from Septembe r 12. Let me ask you about another Defense Intelligence 

\IJOrk product of the same date . And if 1ve could have this -- t don ' t 

know what exhibit. We'll mark this as exhibit 9. 

[Flynn Exhibit No. 9 

Was marked for identification.] 

Mr . Schiff. This i s a Defense Intelligence Report of 

September 12, 2012 ., entitled, "Libya: Ter·rorists Lil<.ely Involved in 

Attack on U.S. Consulate in Benghazi". Do you have a copy of that? 

General Flynn. I don't . I do not have a copy . 

lvlr. Sc hi~ Okay. We'll get you a copy, We're getting you a 

copy now. 

General Flynn. Thank you. 
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[ 11 : 30 a . m. ] 

Mr . Schiff. Just looking at the first bullet point on that 

General Flynn . I I 111 not sure. I I Ill not follo\rJing you. lnJhere are 

you looking at? 

Mr. Schiff. The very first bullet point on the front page where 

it says --

General Flynn. "DIA assesses \-Jith n1oderate confidence"? 

t•\r. Schiff. L.Jell 1 actually I'm going to get to that) but even 

above the sour ce summary statement. 

General Flynn ~ Okay . 

Mr . Schiff . Look at literally where t he f i rst bullet is. 

Genel"al Flynn. Whe 1"e you Ire saying "On 11 September." 

Mr. ichiff. Exactly. 11 September 
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Mr. Schiff. So initially. at least in this report --

General Flynn. So that's a piece -- so as you read these. that's 

a piece of evidence . in addit ion to -- usually like the bullet s that 

you see in these type of r eports. you k nmv.~ you see the -- sort of the 

conclusionary s t atements up f ront. and then those are -- it ' s just 

ev i dence that they add. you know. like you can see that one on 11 

September , the next one that comes up is on 12 September. and 12 

September , so it' s just-- it's evi dence t hat's an accumulation at this 

time. 12 S.eptember. ~thich \-tould have been. you know. the day afte 1~. 

and more than li kely this was -- this was prepared.~ you know. I guess 

is not ea~ly morning but probably later t hat afternoon as more 

information was coming in. 

Mr. Schiff. And that -- the bold paragraph on the cover. is that 

essent ially the summary of the report. 

General Flynn. Yeah. that' s the summary of t he whole-- of all 

the evidence that's presented, you know. in the report itself. yes . 

r•lr. Schif-F. Well 1 if you look at the bold section of the summary 

of the report . 
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General Flynn. Yeah. And I think if you go bacl< qnd look at all 

of the reporting, the accumulation of the reporting up till that point, 

that it 1-vas very clea·r that '{;here were thr-eats to Western -- certainly 

Western, and definitely, I thinl<, U.S. interests leading up to that. 

The way I read that sentence is that 

I ! 
I I 

I 
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General Flynn. Yeah. I meaD~ I think the ·whole of the 

assessment, the whole of the judgment is that we are confident that 
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Mt'. Schiff. Exactly. And I don't think there ' s any dispute that 

terrorists vJere eager to have the opportunity to attack us. 

General Flynn . . Al Qaeda-"associated ter"r'orists .' 

Mr. Schiff. Al Qaeda-associated terrorists. 
- ' 

General Flynn. Yea,h, yeah. 

f\1r. Schiff . The big bone of contention, though, has been vlhether 

the r'e vJas a protest, \vhether there was a belief of a protest) or whether 

that was made up for 5ome political purpose, but this DIA work 

product --

General Flynn . Yeah. 

Mt'. Schiff . that the analysts you believe Were very 

professional, believed initially that there was a protest. 

General Flynn. Uh-huh. 

Mr. Schiff. Isn't that right? 

General Flynn. There was a protest. I m~an, I think there 

was · - I think there \<Jas an indication that there \•las activity certainly 

in some -- you know, however you want to define it at the - - at the 

consulate, you knovJ. I mean) you have to understand that none of these 

things happened as an individual th ing . This is an accumulation of 

threats that we saw building up· over a long period of time, ~nd, in 
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So I think the -- I think the real challenge is that, you know, 

protest or not, you know, that this was an associated -- this was 

associated --the protests and the attack itself was associated with 

anAl Qaeda-associated terrorist ot'ganiz.ation who we had been watching 

for a long time who had been up to no good. and I think that's the rea l 

bone of contention, honestly, Congressman . I mean, I just think it 

is. 

Like I have said. you know, in uniform and out of uniform. 

had -- had the National Security Advisor gone on national television 

and just said we don' t know or it could be a combination of things, 

I.JE just -- vJe don't have enough. you 1<no1-J, evidence yet to know exactly 

what ' s going on, we wouldn't be having this conversation. 

r·'lr. Schiff. 1.-lell, Gener·al, I think the Ambassador did say that 

we're continuing to get intelligence on this and -- but you know, I 

know our committee. because we asked for talking points. 

General Flynn. Right. 

Mr. Schiff. And the American people were eager to know what's 

happened, what do we know about this . 

General Flynn. Yeah. 

Mr . Schiff. And --

General Flynn. You know, knowing what I know about the talking 

points now, if I had ever seen those talking points, if they \olere -- if 

somebody had floated them by me and asked me for my judgment , I l.Jould 

not have given that judgment based on what t hose talking points say, 

and I didn't see those talking points so --



93 

Mr. Schiff. I understand that. 

General Flynn . I would have not said -- I would have not 

confirmed that -- they could have still said, okay, well, we appreciate 

your judgment, Flynn, but \ve are going to go with these talking points, 

okay, that's your judgment. But I --you know, I wasn't given a shot 

at looking at them. 

Mr. Schiff. And General, I'm sure that we would all had our own 

separate input into what the talking points were --

General Fl:-tnn. But I· m a head of an inte1ligence agency, and thl.s 

is a really- - you know, t his is an interesting- - it's an interesting 

dynamic, I think, is what I learned from it. ~mean, I learned a lot 

f rom this. I'd have probably been far more vo·cal . I mean, I l earned 

to be - - I learned to be from this, you know, I probably had a 

responsibility to say more , especially after hearing what I wa s 

hea t' ing. 

So it 's a lesson learned for me, but I-- knovling \.Jhat I know about 

the ta l king points that Susan Rice used on five Sunday talk shows, I 

would have never said I agree with those. 

Mr. Schiff. Well, you would agree, wouldn't you, General, that 

the DIA. analysis 

General Flynn. Uh -huh. 

Mr. Schiff. that I just ref~rred to --

General Flynn. Uh-huh. 

1'-lr. Schiff. expr-esses the vieh' that there vJas a protest, and 

you, I think, have just said yourself --



General Flynn. Sure. 

Mr. Schiff . did t hink there was a protest going. 

General Flynn . I think that that ' s true, but again, the 

accumulation of everything 

Mr. Schiff. General, if you'll let me finish. 

Genera l Flynn . Yeah, yeah. 
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Mt' . Schiff. So when Ambassador Rice talked about the possibility 

of a protest or what appeared to have begun as a protest, that was 

consistent with the DIA's analysis, the analysis of your agency, was 

it not . 

General Flynn. But I think that that's only -- you know, if 

you're breaking the whole judgment down i hto percentages, I'd s~y 

th~t ' s about 25 percent of the truth. 

Mr . Schiff. Okay. 

General Flynn . And that's a subjective 25 percent because 

there's othe t' parts of that judgment t hat at"en ' t part of what you just 

said. I mean, you can say there's a protest, you can say that there 

~·Jas prior planning, that you can say that there \•Jas potential Al Qaeda 

leader ship that was looking at attacking Western and U.S. interests. 

I mean. why not add all that i nto the whole talking point and just, 

you know, say it -- say it like that and say we don't know. 

I mean, that's what I would have rather -- you know, again, 

hi ndsight and knowing what I, you know. saw eventually, just saying 

we don't know wou ld have been a far better answer. 

i'1r. ?_chiff. Gener-al, I appreciate that opinion. I ' m not sur-e 
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that anyone would have been satisfied with the administ r ation sayi ng, 

After an attac k that l eft Americans dead, that we d6n ' t know what 

happened. 

Ge neral Flynn . Yeah, but that's- - but see, that ' s a different 

issue. You go on a Sunday talk show and you say that , why not j ust 

have -- I mean, just say we don ' t know but as we get additional 

i nformation, we ' re going to get the word out , you know, as to what 

happened because we !ost a U. S. Ambassador. 

So again, this gets back t:o the issue that I have ~olit h, you kn01o~, 

being -- be caref ul what pi eces of int ell igence you use for wha t it 

is that you' r e t r ying to - - t he point that. you ' re trying t o get across. 

l·'lt'. Schiff . General , let me go back to the analysi s, if I coul d. 

In addition to the September 12 intell igence report that we just went 

through --

Gener'a l funn. Uh-huh. 

t~r .. Schiff. I'd like to direct your att ention to exhibit 7, 

which was produced the fol l owing day also by t he Def ense Intelligence 

Agency . 

Gen~ral Flynn. Uh-huh . 

fvlr . Schiff . I n t his repo t't, just looking at the first paragraph 1 

-·-
.. 
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General Flynn. Uh-huh. 

The next sentence .reads, 

" 

So the follOiving day, on September 13th, it was DIA' s continuing 

assessment that there was a protest that was essentially -­

General Flynn. That pr·e sented a target of oppor·tuni ty . 

Mr . Schiff. Gave an opportunity . 

Geheral Flynn . Sure, s~re. 

Mr . Schiff . You are reading this as well? 

General Flyn.!l:._ Yeah. I mean , that jLrdgnrent right there on that 

13 September t' epor•t, that! s a good talking point. That could have been 

a talking point that they could have easily put onto the -- to these 

t alking points that are re~lly driving this whoie, you know, issue, 

Mr. Schiff . Well, with respect, General, I think the m~in 

cont roversy around Ambassador Rice's comments was the fact she 

mentioned a protest, and that's consistent with the DIA analysis. 

General Flynn. But I understand, and I don ' t have the talking 

points in f ront of me, but, you know, not tying it to Al Qaeda or 

the - - because of the threat that Al Qaeda presented, I mean, you know, 

eve n at that time, I think t hat the - - almost the nearly doubling of 



Al Qaeda -- of Islamic radical terrorist groups by our own State 

Department that designates them, I think at that time had nearly 

doubled . 
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So I mean, that's the issue . I mean , let's face it, that's the 

real issue. Not as sociating this attack with Al Qaeda or an Al 

Qaeda-associated gr oup, that 's really where I think, personally, I 

t hink where the -- you know, everybody gets upset and just thinks tha.t 

we're trying to br ush this off as this was ju~t a -- an attack based 

on a video. 

General Flynn . Yeah. 

Mr . Schiff . The citing of t his press report -­

General Flynn!. Uh-huh. 

Mr. Schiff. by DIA - -

General .Flynn. Uh-huh. 

Mr. Schiff. without :any contradiction of the press r~port, 

does that indicate to you that, in. the vie\v of the analysts, they gave 

weight to this press report , is that why it would have been included 

here? 

Genera 1 Fly no_:_ 
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1'-lr. Schiff. But if they .. - if they ~vere in disagreement ~vith this 

open source, they vJould likely have expressed their vie111 that they t hink 

the press was wrong, would they ·not? 

General Flynn. Yeah, or they wouldn't use it, yeah. Or they 

\oJouldn't use the report. I mean, there's l ot o-f- - you know, there's 

a lot of speculation in the press . 

Mr. Schiff. So the reason they did i nclude it was they thought 

there was li ke l y some merit tQ it? 
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General ~lynn. I don't . I mean, I don ' t know that's the case 

t oday . 

1'1r. Schiff. !f t hat' s not the case and if the opposite conclusion 

\•ler'e more in line with intelligence community thinking, is that perhaps 

one of the reasons why it would not be wise to get out on -- in the 

week following the attacks and express conviction about who is 

responsible? 

So I think what they're highli~hting here is, you know, looking 

at the differ~nt groups that ~ay o~ may not have been invol ved, ·you 

know, they' re just making the statement that 
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General Flynn. Uh-huh. 
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Mr. Schiff. And the section marked, "CIA and national 

Counterterrorism Center Assessments,'' in the second paragraph of that 

section -­

Gener·al 
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Mr. Schiff. Have y0u followed the intelligehce that say who is 

responsible the attacks in Benghazi up to the present? Are you 

familiar with the current intelligence on who is responsible? 

General Flynn . On who is responsible for what now? 

Mr. Schiff. For the attacks in Benghazi on that day. 

General Flynn. I mean, I would say that sitting here today, I 

don't know . I mean , I don't know . I me~h. I , you know, followed the 

reporting, you know, until I got out, pbviously, but --

Mr . Schiff. And how long was it after the attacks that you left 

DIA? 

Genera l Flynn. Oh, God, I was only like a few-- 1 was only not 

even 2 months into the job, so it was almost 2 years. 

= 
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Mr. Schiff. So you left 2 years after the atta.c:ks? 

General Flynn. Roughly . I mean, you know, 22 months . 

Mr. Schiff. And i n those 2 years before you left_, did DIA reach 
,. 

definitive conclusion_s about all those t hat \.Jere re·sponsibie for ,the 

attacks? 

l•lr. Schiff. General, let me direct your attention to - - I guess 
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we have to mark this as a new exhibit as well. I 'm looking at a 

September 17th, 2012, DIA work product. We'll mark this as 

exhibit lB. Let me get you a copy of this . 

-I 

I 
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Mr . Schiff. Okay. 

General Flynn. What is interesting about this is this is really 

the first time I've really, I think, seen this one . Certainly -- or 

it' s been some time. You know~ when you lock at the iine between 10 

and 11 September , t his -- t he spike in whatever thi s is, l gu~ss, is 

this a Twitter? Is that what this represents? 

Mr. Schiff. The social media highlights? 
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Mr. Schiff. Yeah . 
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General Flynn. It shows you that there's a spike there. You 

know, that - - this is a good lesson learned is that, you know, that 

spike indicates something. 

Mr. Schiff. Yeah. 

General Flynn . You see that little tiny spike, you know, the 

scale of the paper takes away from the --from what it is, but that's, 

you know, zero i s at the bottom, but then it goes up to SB,BBB, so you 

know, you ' re looking at maybe 20,000 maybe, 20,000 in diffe~eht words 

that were being used. I mean •. that's very~ very telling, and then, 

of course, al~ the other spikes that you see along the path here . 

Til at 's the -- the lesson l.earned here is that we got to. pay really cl ose 

attention to social media . 

Mr. Schiff. Yeah. 

~·lr. Schiff. Thank you, General. If you look at the assessment 
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that accompanies this timeline at the top left) it provides ·• 

--

General .E_~ Uh· huh. 

Mr . Schiff. So that indicates) once again) that at this point 

in the ti~elineJ it was the DIA assessment that there were no 

indications that terrorists had a preplanned attack for that dayJ but 

rat her) took advantage of t hose protests? 

Genera l Flynn . Yeah. I think that -- the way I v1ould sort of 

synthesize t hat stat ement that you just read from that - · f~om this 

assessment is that we don't -know. We still don ' t -have enough 

i nformat ion ) and we jLISt flat don't know . That· ~ what I get out bf 

that) so I would as a guy who's looked at a lot of these things) 

I would look at this and I would pay more attention to -- you know) 

to t he graphic and what ar e we lea rning from t his t ype of collection. 

And the act ua l assessment itsel f) I would say to whoever would brief 

me on somet hing like this) I wou l d sayJ okay) so t he bottom line is 

\-Je still don't l"eally know v1hat happened) but \•le do know certain things. 
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hie do kno~<>J that it \·Jas -- that there \vas threats pl'ior, we do kn0\'11 

that there are Al Qaeda associated groups operating in the area, we 

do knmv that there \vere attacks against not only the consulate, but 

, so we knm·J 

that all the things tllat lead us to believe that there· sa real potential 

security problem there are all there. 

So tllis just says \ve just don't know enough about whether or not 

the protest was the impetus or what, you know, wh~t happened. So the 

answer -- you know, my long answer to this ass~ssment is we just 

don· t -- still don't know enough, and that \vould have b.een -~that mig.ht 

ha~e been the right answer. 

M~. Schiff. And t here were, you know, the professional work 

product of your people, and you stand by them, right? 

General Flynn. Yeah, I sure do. I sure do . I mean, you know, 

the pieces of paper that I have in front of me that you·guys have given 

me as exhibits 1 I think, is very consistent> tells a very consistent 

sto1'y, and I think it ' s --and I think that - - but like I said, I think 

that I ' m surprised that we're not -- that we have not arrested or 

deta.ined or captul'ed, you knov1, others, that are -- that \<Jere part of 

this . 

Mr. Schiff . Well 1 General) thank you again . 

General .E.lY!lQ..~. Yeah, :thanks a lot, Congressman. Thanks for 

your service, too, appreciat e it. 

EXAMINATION 

F *§ 
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BY MS. SAWYER: 

Q Thank you) Lieutenant General) we appreciat~ it. I had a 

couple of questions . My colleague, Peter Kenny has a few questions. 

A Okay. 

Q And then hopefully we'll be able to turn it back to our 

colleagues. 

A Okay. 

Q And then we may have a few questions at the very end. 

You know, early in the first hour with my colleagues, you were 

asked if you had ever testified before Congr-ess. Later ) I think there 

was a broader statement from my col league that you had not been asked 

by Congress about the attacks . 

A Yeah, yeah . I mean, I think that I have spoken about it . 

l mean, I would have to go look at transcr{pts maybe, but I was never 

specifically asked to come .in to te stify about Benghazi. This is 

t'eally the fir'st time, othet' than when I ~1/as initially called by Counsel 

Chipman to come in to-- to) can you answer a few questions? That's 

the first time that anybody ever formally asked me anything about 

Benghazi, and that was only a f~w month~ ago . 

Q And by saying that, you personally were not asked. 

A Right . 

Q Is that meant t o represent that the Defense Intelligence 

Agency was not asked to participate in this prior - -

A No) I think that that's fair. You khow, analysts in my 

organization might have been asked, you know) I mean, these 
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assessments, so they might have -- there might have been some 

disc ussion . But I think, really, what it -- what this whole thing 

revolves ar-ound are t l1ese talking points, you know, and I have been 

asked to look at talk ing points in the past on other iss ues . 

These, these I 1vas not asked to revie~'i , was not asked for 1vhat 

I -- what I feel is an expert assessment, expert judgment. 

Q So I' rn going to show you what we're marking as -- I'm going 

the give you both of these at once , exhibit 11 and exhibit 12 for 

identification purposes. 

A Okay. 

BY MS. SAWYER: 

[Flynn Exhibits Nos. 11 and 12 

Were marked f or identification.] 

Q WeJre getting i t together. 

A It's okay. 

Q So the first document, exhibit 11, is a letter -- on the 

letterhead of the Committ ee on Armed Services. It's my understanding 

this is now available on a publicly available Web site . It's dated 

October -- gop.gov, dated Octobe r 18, 2B12. It's addressed to you, 

I understand, and I'm not meaning to say that that means you saw it 

at the time, but it is addressed to you, is it not? 

A Yeah . Yes, it is. 

Q And in that first paragraph, it indicates that one of our 

predecessor' committees investigat ing the Benghazi attacks-- and I just 

would point you t o that second sentence. "I greatly appreciate, 
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however, the DIA's cooperation with the committee's efforts, 

particularly the briefing to committee staff this morning, as well as 

the othe r briefings and ass istance you have provided." 

Do you have a sense of what that - - does this come as a 5hock to 

you that DIA did brief HASC? 

A No, no. I mean, this is not unusual. We had people over 

on the Hill just about every day talking about, you know, every issue 

on the planet, so not at all. I mean, so with these, I just did a quick 

cursory of the se, and no, I mean, this is -- this is, you know, 

within -- within line of what DIA gets asked to do on a daily basis. 

Q So any indication that certainly DIA had not been asked or 

DIA had not pt'ovided info rmation when asked would have been an infer'ence 

on your' part? 

A What do you mean? 

Q I mean, you had indicated to us that you had -- you believed 

you had never been reached out to. Well, here, obviously, is a .letter 

addressed to you. 

A Right, dght, but this j_s after' -- yeah, this :is 

after - - this i s October 18th, okay. 

Q Right. And it is clearly about the investigation of 

Bengt1azi. 

A Sure, sure. 

Q So --

A About, but I'm- - my point is on the sort of immediate 

af termath, t he fi rst few days, you know, real ly the rest of that week 
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and then leading to the real big question, you know, or the issue in 

question is the talking points . 

Q So you believe that with regard to everything else, you 

all -- other than the talking points and what happened, about the 

talking points and how the administration talked about the attacks, 

DIA did fully cooperate with Congress and answered all questions? 

A I think we did. I mean, we usually did. You know, I 

\\!Ouldn 't say that I would know for cel'tain, you knmv, 108 percent, but 

I think if \1/e' re asked, we generally were pretty good about responding, 

especially on fo rmal stuff like we did here, so yeah. 

Q 

A 

And this seems -- I mean, I also gave you the response. 

And like he says her'e, "I .am hopefu1 that in the 5 111eeks 

since September 11th, you have examined the actions taken by your 

command in the lead-up to the Benghazi attack . Therefore, I 

respectfully request you address these questions verbally or in 

~~r'i ting," so yeah, so -- and I·Je did. 

Q So the request was to address everything you all had done 

prior to 9/11/2012, and you believe that you fully ans111ered those 

questions? 

A I think so. I mean, you know, we probably) you know, 

hindsight, probably could have given more detail. I mean, you kno~, 

you see all the things that I think this committee has been provided 1 

you knm·l, this particular binder, and there· s probably mor·e than that, 

you knoi·J. 

Q Yes. Those were binders that were actually given to this 

0 ~ 
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committee by the House Armed Service Committee, so i t was 

infor·mation --

A Yeah . 

Q -- probably provided by your organization --

A Sure . I put it together, so I had DIA put it together 

because I wanted to review everything, I \-Jant to learn lessons, I want 

to see what~ you know, 111hat did we do right, I•Jhat did 111e do wrong, how 

could we, you know, do something different in the past from one 

perspective. I also vwnted to know l>~hat happened , and \•Jhat, you know, 

sort of what did we know, whe n did we know it, and what was provi ded . 

Q Do you have any reason to believe that the information 

you 

A So there's probably - - there's probably more t han that. 

There's probably a lot more than that, just because it's the nature 

of intelligence and the various reports that are going to come back 

and forth, so --

Q And with regard to your answer, I think~ which is 

exhibit 12? 

A Yeah. 

Q There's a signature line. It says Michael T. Flynn. 

A Yeah. 

Q You know, t here's been allegations in the course of the 

invest igation that that means that someone personally reviewed and 

actually signed a document. We, I think - -

A Signed what document? 
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Q Your letter, the letter that --

A Exhibit 12 ? 

Q Yes. 

A Yeah, I signed that. 

Q Did you personally review it at the time? 

A This letter? 

Q Uh-huh. 

A I imagine I did. 

Q Okay . So you believe that was a compl ete answer to the 

letter that had been sent to you all on October 18 and 19? 

A Yeah, I t hink at the time , I thihk based on. the question 

that was asked , I think ai the time, yeah; it was a complete answer 

to tt1e chairman's question, yeah, I do. I mean, you know -- I mean1 

now -- now. there' s more and more stuff out there, but I think at the 

time. yeah. I do. 
:~ 

Yeah, like he says in his -- in his request, th~ number 1 part 
•. 

of his statement. it says, "Excluding formal DIA analytic products, 

did you or anyone at DIA formally or informally." and he goes on to 

differ·ent things. So excluding the DIA analytic pr·oducts. loJhich \AJe r e 

many. 

Q Right. 

A So that' s really what I'm talking about. 

Q Right. 

A So we' re answering what -- you know, this. 

Q Additional questions, in additional to the fo rmal --
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A We ' re answering this without adding all the other DIA 

analytic products. 

Q Do you have any reason to believe they didn't have 

that those products? 

A It wasn't asked for. You didn't ask for it. 

Q In these letters. Do you have any reason to believe 

A He says right there , "Excluding formal DIA analyti~ 

products, did you or anyone at DIA fot'mally Ot' informally," you knmoJJ 

need. 

Q Do you believe this was the only communication with DIA, 

they never asked for the products othe rwise? 

A Idon'tknow. Idon 'tknow. Imean,Idon ' tknow. IknOI>J 

that we provide daily -- you know, we have people going over to the 

HiJ.l 

Q Sure . 

A -- I mean, just aboLtt every day for some reason, so you know, 

I don ' t know. I don't know. 

Q So you don't really know what materials were provided to 

the House Armed Set'vices Committee? 

A I would say that every single thing that was prepared 

on -- from DIA ' s perspective, you know} the l ikelihood of providing 

all of that, we dropped a lot -- in fact, \ve dropped all of our -- I 

forget the name of the system that we have that communicates, this 

electronic system that communicates with the Hill, but those are 

dropped on the electronic system just about every day. In fact, every 
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day. 

Q So those would have been provided to the Hill, both 

contemporaneously with their production, as well as 

A Sure. 

Q in any review of specific 

A To those that had access and those that had the right 

clearances, yeah, sure. Sure . 

Q So the, before - -

A Like these types of -- these other exhibits that 

you ' ve -- you I< novo~, that you provided to me . All that -- those kinds 

of things get dropped on the - - you know, I forget t he name of the 

electronic syst em that we share stuff, but it exist s. 

Q Right. So the standing committee with jurisdiction over 

the Department of Defense, certainly have access to these products, 

both in real-time as they're being produced? 

A Sure, sure , absolutely. 

Q And they would have had them also if there had been a 

compilation of specifically intelligence products --

A Sure. 

Q -- related to Benghazi, they would have had that? 

A Absolutely. 

Q Okay. 

A No doubt. 

BY fvlR. KENNY: 

Q Thank you, sir. 
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A Yes. 

Q We touched on, in the previous rounds, the concept or the 

system you referred to as the DAT system? 

A Defense attache, yeah. 

Q And the DAT is the - - as we understand it, is a senior defense 

official also in countries that you --

A Usually, usually, yeah, yeah. Not all the time. Not all 

the time. Usually. 

Q And was there a defense attache in Tripoli, to your 

understanding? 

A Yeah, I believe there was, act~ally , and I think his name 

is in this letter here . 

Q Okay . And do yQu know about when that office was created 

within Embassy Tripoli? 

A I don ' t knm-J. I don ' t know. I mean, you knolv, it may 

be -- i t could go, you know, way back. I don't know. 

Q Okay. And would the OAT, would that be staff~d from DIA 

l'eSOLII'CeS? 

A Yes . 

Q Ok·ay . So that's a DIA --

A Defense attache is a -- yeah, it's a-- you know, depending 

on the priodty, depending on the size of the - - you know, depending 

on the size of the mission itself, the physical size of the mission, 

because some of it depends on litet'ally i s ther'e enough room for people, 

so Libya \..Jould probably be a smaller team of people . 
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Q Okay . 

A But again, it could be anywhere from, you know, a couple , 

two, three to, you know, a couple of dozen. 
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' Q So at this point, I will mark exhibit 13 . 

A Okay. 

[Flynn Exhibit No. 13 

Was marked for identification.] 

BY MR. KENNY: 

Q A~d I'll just describe this for the record. This is a 

portion of a now declassified transcript of an interview conducted 

jointly by the House Committee on Armed Services and the House Committee 

on Oversight and Government Reform. 

A .Uh-huh. 
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Q This interview is conducted of the defense attache Embassy 

Tripoli? 

A Right. 

Q The interview is dated January 31st, 2814, and the 

declassified t r~nscript was publicly available on t~e Armed Services 

Committee Web site . 

A Right. 

Q So I know we're in a cl assified setting . We've opted to 

use, for our purposes here, a declassified transcript. so I'll do my 

best to help aid our discussion . 

A Uh-huh. 

A Okay . Okay . 

Q Okay. So just for the purposes of the record 1 I' l l begin 

reading at the top of page B3 . There's a question posed to defense 

attache. 

"Question: In your estimation, \·lith all the dynamics at play, 

vias the security environment getting more tenuous or degr~ading, if you 

\•I ill? 

·' ·. 
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"And you went straight fr·om elections into Ramadan) which is kind 

of the quiet period traditionally in a ~·luslim country, so t'here \vas 

a bit of a lull, I f eel, during that period. So it wasn't easy by any 

st~~tch of the imagination or obvious to read these tea leaves. but 

there was a sense that both the Libyan gover nment and military officials 

and in the international community, I think there were a series of 

periodic episodes in Benghazi. 

And I'm going to junfp aheCid to the bottom· of p·age. '82, but you are 

more than we-lcome to t"ead the. full portion. B.u:t at the bottom of 82, 

the questi.on begins: "And do you have any sense or ·any 

recollection -- again, they declared that the IC produced hundreds of 

analytic repo1'ts in the mont hs preceding the attacks talking about the 

fact that terrorists and affiliated groups had the capability and 

intent to strike U.S. and Western facilities and personne l in Li bya. 

"Again. i n the months or ·weeks preceding the attack , did you sense 

= i 
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a particular threat or a threat trajectory? 

"A particular' threat?" Response . 

"Question: Not a specific danger', but 1o~as the situation getting 

~vorse in Libya? 

"Ans\•Jer: The genet'al sens e that I had, if my memory serves me 

correct, was at the point you just characterized, there 1o1as definitely 

a general sense in the east that security was becoming - - was in 

greater, greater threat , it v1as becoming more tenuous over time. With 

t hat being said, Tripoli wasn't necessarily the case. That seemed to 

be, okay, this is a post-revolution, the government doesn't necessarily 

have a monopoly on force . There al'e security concerns, yes, but I would 

dra1·1 a distinction bet1"een the concet' ns 1ve had with the east ih Tripoli. 

I ' m not sure if that clarifies this." Close quote. 

A Uh-huh. 
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Now, 111hat you fe el is you do feel differently, bec ause ~~hen you're 

in an area like that where, you know, the threats to -- I mean, the 

threats to our embassy in Tripoli -- now this is -- this is after the 

Benghazi stuff, but the fact that -- I mean, what I read frciin tha~ right 

t here, from that transcri~t is that, you know, that he -- he had --he 

was comfortable ~~ith \~hat he was able to read and that the. threats in 

the east were -- were inc~easing . 

Q Okay. And it may or may not be in this portion. 

A From his · recollection. 

Q Sure . .And it may not be · clear here, but this defens·e. 

attache, as we interviewed, did tell us that he did personally travel 

to Benghazi at least once. 

A Good, good . 

Q But his characterization here that it wasn 't~ quote, 

"glaringly obvious that things were going south ·extremely in a 

precipitous manner' .. , " do you disagree v.Jith the defense attache's 

assessment that to him, his belief was that the situation wasn't, to 

use his language again , not glaringly obvious that things were goin·g 

south extremely in a precipitous manner? 

A Yeah, I 

M A 
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Benghazi? 

Genera l Flynn. Yeah, yeah. 
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Ms. Adams. This seems to say only Tripoli. and says the east is 

different. so that's unclear. 

General Flynn. Yeah. 

Mr . Kenny. You know, his ·statement there. he doesn't specify 

which , but he does, in that sentence, reference Benghazi, so then he 

makes the differentiation and --

Ms. Adams . He's established 

Gener'al Flynn. But he talks about that --

Mr. Kenny. Read the full exchange . The question is asked, 

security in Libya. and he's referring to both -~ 

Gene~al Flynn. Yeah. I mean. he basically says th~t the 

secul'ity 

Mr. Kenny . locations. and he 's referring--

General Flynn. I mean . he basically says the security in Libya. 

particularly the east, is going in the wrong direction. That's the. 

gist of that -- that part of that transcript. So I don't disagree. 

I don ' t disagree . 

BY I"'R . KEI~NY : 

Q He also describes a bit of a lull that occur'red. and again, 

this may be --

A Yeah, but you got to -- what period of time? I mean, you 

kr.m1, and what is a lull. You kno\<~ 1 no attacks? 
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A Yeah . 

Q Do you recall when the election occurred? 

A I don't off the top of my head. 

Q Okay . Does July 2012 sound about right? 

A I don ' ·t remember off the top of my head when the elections 

occurr'ed. 

Q Okay. My understanding is they occurred around July 7th, 

2012 . 

A Right. 

A I'm not sure what you're asking me. 

Q You said you were unclear as to which time period he's 

refer·dng to. He makes a r'efer'ence to the. Libyan election, so 

pre sumably, he's referring to post -election. 
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A Yeah. So h ~ ' s probably -- yeah. so if he' s referring to 

at the elect i on period. then yeah, sure . And that's-- i f I - -you 

know, looking back, I mean, those -- at that time, I mean. I wasn 't 

personally. I didn' t t hink the th ing was going to go in t he right 

direction just because we knew what t he th reat s were. but - -

Q Uh- huh . 

A But I -- you knmoJ , \•Jhat he -- \vhat he said sounds reasonabl e 

t o me. 

Q Sure. 

A I mean, again, the gist that I iet out of that. this 

partic ular exhibit is that the situation -- t he sec!Jrity situation in 

Libya wa~ not good. 

Q 

A 

Q 

r eport s 

A 

Q 

that. 

A 

Correct . yeah . I think that's a fair assessment. 

Yeah. 

I don't th ink anyGody di~putes that. There were probably 

An'd at the eas t \vas pr-obably \oJorse. 

And ther'e have been sever-al reports that l1ave documented 

Yeah . 

Q And I t hi nk to r eturn t o a discussion you had in an earlie r 

hour. because you did ma ke reference specifi cally to T~i pol i and 

security in Tripoli here, t he defense attache does seem to ap~reciate 

t hat there is a difference bet ween that was occurring i n Tripoli and 

Benghazi . 
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A Yeah. I mean, you knOI·t, you have to look at the last couple 

of yea r' s, but there has been -- t het'e · s been some signi fie ant attacks 

in Tripoli . This \vas after Benghazi, but --

Q Uh-huh. But here it spec i fically says I wou l d dr aw a 

distinction between the two, so the defense attac he -

A Sure . 

Q -- perceived a difference between the two. 

A Sure . 

Q Okay. 

BY MS. SAWYER: 

Q And in that regard, do you think what he told the House Armed 

Services Committee wa s accurate? 
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Q Great. Thank you . \~e want to be respectfu l of your time. 

A Great. Thank you. Thanks for that. 

Q So that's all we have for right now. We may have some 

questions after our colleagues conclude, but we wil l certainly try as 

w~ll, and be respectful of you~ time then. 

A Yeah, great, gr~eat. Thank you, everybody. that's good. 

I'll just hold on to these until. you guys are done. 

Mr. Chipman . That•·s ~ine. 

General Flynn. You kn01v, and this can be on the record ~~hile you 

guys are transitioning. 

Ms . Sawyer. We are off the record, and the~ we Will go back on 

so she is able to get it clearly. Let's go off the record for a sec . 

[Discussion off the record.] 

1"\r. Tolar. Let's go back on the recot'd 1 please. Heather', do you 

want to clean anything up with that last comment? 

~·Is. ;?_awyer·. Oh, I just thought if he -- I cer"tainly think if the 

witness -- we did not mean to cut you off in any way . 

General funn. Yeah , so. I' 11 just answer based on at the end 

' I 
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Q So they certainly would be one of the important data 

points --

A Yeah . 
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Ms . Sawyer. Great. Thank you. 

BY ~1R. TOLAR: 

Q All right. So l~t·s drive on. I'm going to move very 

quickly here --

A Okay. 

Q -- in order to get you out of here, but if I'm moving too 

fast, please tell me to slow down. 

A Okay. 



131 

[12:31 p.m.] 

BY MR. TOLAR: 

Q So the first t hing, looking back at exhibit No. 9, which 

lo.Jas int1~oduced to you a fe1v minutes ago , just for the record , sir 1 will 

you note in that first line what l~vel of confidence this report isJ 

A Yeah. DIA assesses with moderate confidence. 

Q Thank you, sir. 

A Yeah . 

Q All right . Now, sir, during your 33-year career in the 

military, ·we re you ever involved irr eith~r the pla~riiri~ and/or 

participation of a mi l itary operation in response to a crisis? 

A Yes, many times. 

Q Did you do so at the company grade level? 

A I did it at every single level . 

Q Including the flag officer l evel? 

A Yes . Multiple times. 

Q Sir, do you believe t hat you have t he requisite expertise 

t o provide an informed opinion as to whether or not a given mil itary 

operational response is appropri~te? 

A Yes. 

Q Thank you. 

[Flynn Exhib i t No. 14 

Was marked for identification.] 

Q I want to show you -- go back to the talking points just 

for a minute and talk to you real quick. I'm going to give you an 

i 
I· 
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exhibit, pl ease, sir, and it's exhibit No. 14, and this is an email 

dated September 14th, 2012. 

And, sir, we'll give you a little context, because I 1vant to talk 

about something specific, but basically this is an email from a 

gentleman named Ben Rhodes . Does that name sound familiar to you? 

A Yes, it does. 

Q Okay . And he prepared some talking points for Ms. Rice 

prior' to the. Sunday shows. And I \-/ant you to look specifically at the 

four goals that he laid out for the tal king points and would you review 

those very quickly, and I \>Jant you to pay particular attention to goal 

number' t\IJO. 

A Okay. 

Q You read it, sir? 

A I did . 

Q Given the fact that Mr. Rhodes 1o~as at the time the Deputy 

NSA for Strategic Communications, does it give you pause that such a 

senior official in the Intelligence Community wou l d engage so blatantly 

in the shaping of policy discussions? 

A Yeah. I mean, I read that as basic al ly tel l ing me what I 

needed to say . 

Q In your mind, does t hat constitute --

A That ' s what I read that second bullet as. 

Q And in your mind, does that constitute the politicization 

of intelligence? 

A l.Jell , if you're looking for intelligence that suppor'ts that 

.' 
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goal , I ivo"uld -- and you cherry picked the intell i ge nce to support that 

goal, yeah. 

Q But does t hat meet -- and previously you've talked about 

your concerns over that. 

A Yeah. yeah . 

Q Does that meet wi th what you talked about in t he past? 

A Yeah, because the t'ol e that he's in, that Ben Rhodes i .s in, 

he ' s a national security advisor, you know. in role~ he' s a deputy, 

but he 's sti ll a national security advi?Ot' , so he definHely you kn0\•1, 

has access to every bit of i ntell igence that we have. 

Q Okay. 

A And, you know, I mean , to state a goal that shapes ~hat it 

i s that we're looking for, I think, is not a good t hing. 

Q Movi ng on, sir, did you -- the DIA support the FBI 

investigation on Benghazi i n any way that yo u ' re aware of ? 

A I don't know . I don't know. You know, I mean, we have 

had -- DIA and FBI have a very close working relationship , had one 

cert ainly, so i f they needed any support, we gave it to them . 
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Q Are you a1•1a1'e of any efforts. by the U.S . Government in Libya 

to provide any weapons directly or indirectly to any opposition to 

Qadhafi's forces? 

A I am not. 

Q Are you al>~are o·F any efforts by the U.S. Government in Libya 

to provide any weapons directly or indirectly to any Libyan rebels or 

militia? 

A I am not . 

Q Are you a1·1are o·F any efforts by t he U.S . Government in Libya 

t o provide any weapons directly or indirectly to any opposition to 

Syrian for<;:es? 

A Yeah. I 'm not. I • m not. 

Q Are you aware of any efforts by U. S. Government in Libya 

to provide any weapons directly or indirectly to any Syrian rebels or 

mil itias? 

A None . 

Q All r ight. And you indicated previously -- or l et 

me -- for the record, were you interviewed by the ARB ? 

A I I•Jas not . 

Q Thank you . 

Do you happen to know how many attackers have been identified to 
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date that you're a1-1are of J attackers on Benghazi? 

Q Sir~ it's been said that context· is everyt hing when it comes 

to analysis. oo · you agree with that statement? 

A YeahJ I do. I do. 

Q Senior administr-ation officials have stated it mal(es np 

diffe1'ence why the attacks in Benghazi occur1' ed . However 1 is it -f·air 

to say that kno1•Jing not only the p~rpetr.ators· of the attackJ but inore .. 

e 
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importantly the motivations behind the attack are cr i tical to the 

analysis 

A 

to the analysts in the IC? 

Yeah. That's you know, absolutely a part of analysis. 

Hell, we train analysts to think like that --

Q What --

A -- and to analyze, you knO\v, a range of pieces of information 

to get to those kinds of judgments. 

Q ~Jho all might benefit from knmoJing who the perpetrators ~>Jere 

and why they did it? 

A I mean, not only are -- I mean, from the top dmvn, you kn0111, 

our entire -- certainly our national leadership, our counterterrorism 

for ces, that are trying to get after these guys, our ~artners that we 

work with in either t he region or elsewhere around the world, other 

intelligence services, a lot of people. 

Q Could this information potentially mitigate future tl1reats 

and/or attacks on U.S. personnel and facilities abroad? 

A Yep. Absolutely. Absolutely. Yeah. 

BY ~1R. CHIPMAN: 
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Q Okay. And you had mentioned earlier that y6~ had a 

OAT -- that we had a DAT i n Tripoli? 

A Yes . 

" '' 



138 
Rtt 

Q There •~as an extensive back-and--forth conversation you had 

\>lith Congressman Schiff before he left in the last ho"ur J: aiid it appeared 

that he was ·very much focused on the ·fact that there was ·proteots or 

d~monstration language 

A Right. 

Q -- throughout in the exhibits that you ''iere sh01vn. 

A Right. 

Q And that I sensed your personal professional frustration 

F' A 
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that it 1<1as not the presence of that language, but the absence of other 

language that you fo und --

A Yeah. Absolutely. 

Q -- a problem? 

A And that's che r' ry picking . I mean, let's face it. I mean, 

so HI say that an al-Qaida-associated terrorist ·group, you know, had 

intended to .attack western and u.S. interests, yow know·, leading up 

to the Benghazi at tack a·nd ~>Je knew certain leader's, and they 

spontaneously took the opportunity because of a video, and you only 

say -~ you only say the result of the -- or the reason for t he attack 

\>Jas a spontaneous, you knm•1, video, you're leaving out the other half, 

the other t~11o-thirds of the evidence . 

Q Okay. So it's the omissions, not the --

A Yeah. It's absolutely. 

Q -- inclusion of the protest? 

A Yeah. !mean, I got that there's a pr'otest , but absolutely . 

There 1.vas protests going on in Cairo. There 1.,1as a protest outside of 

our Embassy in Sana'a that I·'m very aware o{. We were concerned that 

that was going to be attacked . 

Q And so your same concern by the comments by Ambassador Rice 

related to the --

A Yeah. 

Q -- she included the one point ~bout a video --

A Yeah. 

Q - - or a protest, but didn't include the remainder of the 
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language that you thought would have shaped this more effectivel y? 

A Right . 

Ms. Sawyer. And. Dana 

Genera l Flynn. Right. 

Ms. Sawyer. could we just clarify? 

BY /"IS . SAWYER: 

Q What is that language specifically that she should have 

in Cluded? 

A I think that she should have said up front •. we don ' t have 

all the information yet . \'lie knmv that there vias elements of a terrorist 

organization associated with al -Qa ida that were part of this. we know 

that ,,1e ar e - - you know • 
... - . . . - -
l - - • ' '•' --. • • • -' ... ........ . ................ . 
F~j~~:~:::~-i-·;-~:-:~ ·-.:.-~:.·~~f.: ~- So we know these thi ngs. 

There vJas definite ly a video that \ve know from pt'evious. you know, 

things that have occurred with. you know, the exposure of a Koran in 

a different way, I mean. some of the things that we had already seen. 

had she had said t hose kinds of t hings and. you knO\tJ1 at the end of 

the day, we just don't know yet. we don ' t have you all the information. 

we ' re going t o be examining t his and we ' ll continue to stay on thi s 

unti l 1<1e actually bring to -- you knovJJ to bear the people that actually 

perpetrated this, the American public wou l d have been just happy. 

Q So can I just boil that down to. my understand ing is that --

A I just said t hat in about 38 seconds . She could hav~ put 

that out in 30-second increments f i ve times on a Sund~y talk show on 

the -- you know) on t hat Sunday, but she didn't. 

--
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Q So it 1·1a s the failu t'e to use the 1<1ord "terrorists"? 

A The failure to assure -- well, the failure to really take 

all the pieces of the puzzle that we knew at tl1at time up unti l that 

day, up until the day she walked onto the -- you know, into those 

studios, to take all the pieces t hat ~Je knev1 and put togetl1er CIS accut'ate 

a puzzle as she could, you know, given sensitivities of intelligence, 

but this was a big deal. 

And a lot of this stuff, you know -- I mean, national security 

advisor, she can -- and the President, they can declassify whatever 

they want to bring confidence to the American ~eople. 

I mean, that -- to me, I was surpr ised, one -- you know,. I vJas 

not given an opportunity to look at those talk~ng points or to give 

my 2-cents on them; and tii!O, I was surprised 111hen she \.Jent on the Sunday 

talk shows and said what she said, because I was, like, wow, that's 

not the whole story . 

Q Again, just to try to clarify and boil it down, it was the 

failure to specifically mention that there \1/ere potential involvement 

of individuals associated with al-Qaida - -

A Yeah. 

Q -- associated with - -
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Q And there was then an inspired - - an al-Qaida;i~spired 

attack? 

A Because we kne~. because we had previous evidence t hat 

showed that this -- t hat there were -- I mean, you know, 

Q And when you mentioned sensitivities of the Intelligence 

Community 

A Yeah. 

Q -- what -- 1vhat -- you said - -

A Well , I mean, I 'm just saying, you know --

Q - - you said given t he sensitivities of the Intelligence 

Community. 

A She would have to judge , she and ~~hoevet' loJa s going to prepat'e 

her would have to judge exactly what, you know -- you knmv) if she used 

a name, for' example, if she used an individual's name that ~ve kne\•1 was 

one of the potential people there, how ~id we know that . 
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sounds like you would say --

A Yeah, but. I mean, you know 

Q was a legitimate concern 

A the things that I just rattled off a few -- you know. 

a minute or so ago, none of that's classified, none of it. 

Q Do you think it was her dec i sion to make at the time --

A I don ' t know. 

Q --as to whether that \oJas classified·or no,t? Would' :it have 

been appropriate for Ambassador Rice t6 ~ecide whether ihat 

infor111at ion - -

A · ves, ye-s, and her'e 's 1r~hy: because sh~ ' -s the t)at ional 

security advisor for t he United States of America and she 1~ia!) going 

to be the one going on television . So, I mean --

Q She wasn 't the national security advisor at the t i me. Is 

th~t not correct? 

A Well , she was the -- what was her role? 

Q She was the Ambassador to the United Nations. 

A Yeah, t hat' s right, the UN ambassadof . I'm sorry. UN 

ambassador. So, I mean, she - - I 'm sorry . So she ' s got to make the 

judgme nt about what she's going to say . If she doesn't believe what 



144 
iiA 6' 

she's going to say, then she's the wrong person to put out in front 

of the television. 

Q Should she have overruled determinations of the 

I ntelligence Community about 

A She could have . 

Q -- what was sensitive information and what was --

A Well, she could have. 

Q -- in the public domain? 

A Yeah, she could have. I mean, she could have, yes, 

certainly. Absolutely . She could have . If she didn't -- you know, 

if -- if she's going as a -- you know, I mean , does she have a mind 

of her own2 is what you ' re asking me? 

Q I'm not asking you that. I actually asked a particular 

question, 1vhich vJas, is it in her purview and is it something you lvould 

advocate for to overrule the assessment of the Intelligence Community 

as to what information - -

A Yeah. She wouldn't overrul e the assessment of the 

Intelligence Community, because 

Q Can I just finis h my question 

A Yeah. I'm sorry. 

Q -- because I do want 

A Yeah. 

Q -- you to answer my question fully. So --

A Yeah . Yeah . 

Q Do you think it would be appropriate and in her author ity, 
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but more, actually, appropriate for her to overrule a determination 

that the Intelligence Community had made about what particular 

information was sensitive from their perspective? Do you understand 

my question? 

A Not really . I mean, I think that if she was handed a set 

of talking points without, you know, ~s somebody, in fact, as the 

Congressman asked me, the context or somebody asked me about the 

context, if she didn't have the context of the whole situ<ttion and she 

was handed a set of talking points, then I question her judgment, 

because if she doesn 't have that c·ontext, she's taking a very dangerous 

course of action to go on national television on behalf of the 

President, because that ' s the only reason she's going on there , she ' s 

not going on behalf of herself, and she Is going to make seine statements 

about, you kno~tJ, the murder of an Ambassador and three other Americans 

and the \.Jounding of a fe1v others, I mean, 111ithout having that context, 

the background and seeing as much of the puzzle as possible --

Q Sure. 

A -- I mean, I \·JOUld have thought f or' a couple of days, I mean, 

kno\•Jing hm·l -- ho1·1 \ve prepare people, that I vwuld have prepared a lot 

mor'e and had some context instead of just being handed a piece of paper 

and saying, "Okay. Here you go . Employ these." 

Q And then just to be clear, so your concern with what she 

said \>Jas not that v1hat she actually said vJas inaccurate, it was an et'ror 

of omission of sorts? 

A Yeah. I mean, I think so. I think that 1 s probably more 
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correct. I think that's more correct. 

Q And you would have wanted her or whoever was --

A Yeah . I wish 

Q -- speaking to --

A Honestly, I wish l had seen those talking points. I wish 

I had seen those talking points and had an opportunity to we igh in on 

what I think they should have -- how it should have been caveated. 

That's \vhat I do believe that -- you knOI<J , I would not have agreed with 

the ta l king points that she employedJ as an agency director, as an 

Intelligence Agency director. 

Q And, again, you ~>Jeren' t involved in the actual crafting of 

the ta l king poi nts for the House Permanent Select Comn)i ttee on 

Intell igence . Is that accurate? 

A No . I mean, I didn't -- I mean, sometimes -- like, I had 

talki ng points sent to me on Snowden as an exampl e, but not -- this 

one wasn't one that I was given the opportunity to make a cut on, you 

know, to give my 2-cents on, huh-uh. 

Q So if there's loJas back and forth on particular issues about 

including or omitting the term "al-QaidaJ" you \-Jould not have knm<Jn 

about those conversations? 
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Q Right . 

A Even though the idea that they used the protest t6 take 

advantage of it .. 

Q Understood. But w.ith l'egar'd to the specific craft.ing .of 

talking points for the House Permanent Select Committee on 

Intelligence, you would not have been aware of any --

A Now, for those, you know, because you' r e asking something 

different t han those that were prepared for Susan Rice. 

Q Oh. Okay. With regard to ones for the House Permanent 

Select Committee on Int elligence, were you involved in that process? 

A Yeah. Idon'tknow. Idon ' tknow. Idon'tknmoJ. Irnean, 

if I was, you know, maybe I was. I don't know. I don't recal l that, 

though. 

Q Okay, 

A I mean, I couldn't tell you off the top of my head if I saw 

something that was going to go to t he HPSCI. I ~on't know. I don't 

remember that . But I definitely would know if I was given a shot 

at l ooking at the ones that Susan Rice employed, you kno~J, immediatel y 

after the whole thing, you know, happened. So those I was not given 

an opportuni ty to look at . 

Q Thank you, Dana. 

A Okay. 

BY f•1R. TOLAR: 

Q Real quick. Just one other thing, sir, real quick. We r e 

you a\·Jare 

aw; & 
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BY fvlR. TOLAR: 

Q Sir, is there anything else that you think is important tor 

this committee to know about the attacks on Benghazi that you 'd like 

to share with us before you leave today? 

A Yeah... No. I mean, just, you kn01v, 1ookin(5 at it f l~om the 

time t hat it occurr·ed t ill now, you knOI•J, sadly the situation's gotten 

worse, far worse . It's much \vOI"se today than it \-Jas t hen . So you can 

imagine hmv bad it was t hen \vhere t _hey had the ability to attack a U.S . 

Consulate, you know, kill a U.S. Ambassador and other - - and other 

Americans and are apparently still getting away with it, and the 

situation ' s fa r worse today, you know. I mean, t here was a time when 

in 2009, 2B10 where we were looking at, you know, 150 foreign fighter s 

coming into Iraq, now we ' re talking about 1,500 a month. 

So what we know for certain wi th , you know, great fac t s, and a 

lot of t hem, is that eastern Libya has been a hot bed of extremism 

supportir~g al-Qaida with var-iations, with different group names, 

different leaders for a long time in this fight we ' ve been in. And 

so to have had ourselves postLrred the \-Jay ~tote ~~~ere in te1·ms of security 
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and doing the kinds o-F things that I knOl.J that were going on, you know, 

it's sad that we didn't make better deci~ions. 

And I will tell you, I mean, as a - - as, you know -- I'm a guy 

that's put together a lot of pieces of a lot of puzzles, and the pj.eces 

of t his puzzle to me are very clear, you know, when you l ay out all 

the evidence prior to 9/ 11, prior to that date, you know, that this 

happened, and the evidence ~11as clear that there ~11as direct threats to 

U.S. interests, and the pt' imary U.S. interest \vas a consulate out there 

that was attacked, act ually. 

So decisions as ide of what the Ambassador did or what more force 

protection \.Jas put t here , I just look at this \o~hole thing as it's just 

such a calamity of errors, and then, frankly, it ' s like r have said, 

you knm,., and this is t'eally for -- Heather, for you as well, you kn0\•1 1 

we wouldn't be he re talking about thi~ had Susan Rice ~mployed talking 

points properly . And given the entire context of what occurred, and 

then 1 frankly, saying, you know, we just don't know enough right now. 

That was only 1 what, 5 days, 6 days after . I mean, my God, you know. 

BY r~S . SALI/YER: 

Q Do you think that in her appearance, she failed to say this 

assessment is initial, there's an investigation ongoing - -

A I don· t kno\~. 

Q - - anct we need to wait? 

A Yeah. I don't know. I don't know . I don 't - - I don' t 

know t hat. I don't remember' t hat specific, but only providing a 

por tion of what we knew, is -- is kind of the way I felt. Boy, it's 
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like, wow, she just gave a -- she j ust gave an assessment that' s not 

accurate. 

Q And do you think in the talking points that were given to 

the House Permanent Select Committee on Intelligence to speak to -- to 

communicate with the public about what had happened in Benghazi --

A Yeah. 

Q Those were given to HPSCI on September 15th. 

A Okay. 

Mr . Chipman. Excuse me. Can I make sure the record reflects, 

were t hose talki ng points actually provided to the committee on the 

14th of September? 

~1s. Salv:(er . The 15th of September. 

Mr. Chipman. 15th? The Saturday? 

1\1s . Sa1-1yer . Yes. 

~1r. Chipman. Okay. 

/11s . Sa1-1yer. Yes . 

BY f"IS. SA\•JYER: 

Q Do you think that 

A So I - - you know, I wasn't provided those . 

Q The ones that were --

A And I don't -- I can ' t sit here and tell you that I ever 

sa1v those . 

Q Would you have expected t hem to --

A I mean, now -- now, after the fact, I probably have seen 

them. 
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Q Would you have had the sa me expectation that you had for 

any talking points for Ambassador Rice 1 to the extent there 1vere being 

talking points created for Congress to communicate with the public) 

would you have the same expecta tion that it would te.ll the full picture, 

that it would mention al-Qaida and affiliates , associations with 

al-Qaida? 

A Yeah. I mean, I think so. I'm not quite sur·e I under·stand 

what you're asking. but I think that the broader context of -- and it 

does n't require that much more, but the broader context is that thi s 

was not a bunch of hoodlums l1anging outside of the consulate that night, 

and a video came out and they got upset and they attacked. That was 

sort of the message that came ac ross, and that-- ~nd we know that ' s 

not the case . We knew it t hen. 

Q So regardless --

A l-Je l<net~ it then. 

Q of who was communicating) the talking points that were 

being created for them - -

A Yeah . 

Q -- should have mentioned --

A I believe so. 

Q -- the belief that al-Qaida was involved? 

A Yeah. I think that there should have been more context 

probably provided in those t alking points ) sure . Certainly 1 you knovJ, 

that al-Qaida was a -- you knmv, we believed that al -Qaida \vas 

responsible for this thing. Yeah. I t hink that 1<1ou l d have been very 
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fair. And that would have helped her and, frankly, others who 

are you know, want to pick their battles . Yeah . 

Ms. Sawyer. Okay. Were you guys finished? I think Peter had 

a couple . 

Mr . Tolar. No, no. 

BY MR. KENNY : 

Q Sir, I appreciate the flexib ility with your schedule to 

accommodate our questions today. Just one housekeeping matter . I 

want to refer back to a response you gave in an earlier hour just to 

help us with the timeline of the night of the attacks, or the day of 

the attacks here in D. C. You'd indicated th~t - - were you in 

Washington, D. C., 1-Jhen you first learned of the attacks? Was that 

correct? 

A I was in Fort Huachuca, Arizona. 

Q So you lea1' ned of the attacks \·Jhen you ~11e1'e at Fort Huachuca? 

A Right. 

Q Is that right? Okay. And to the extent that the committee 

may have -- or let me ask it this 1-1ay. Would there be a situation center 

that would track your movements? 

A Yes . 

Q Okay. And would that provide us with a general sense of 

your whereabouts, your movement s 

A Oh, yeah. 

Q - - at the accurate point in time? 

A Yeah. Yeah. You can look at my -- you can look at my 
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calenda1' , you kn01v . It probably shows , you know, \-lhen I departed, 1-shen 

I took off or when I -- when I, you know, returned from 

Q Okay. Do you reca ll when you landed at Fort Huachuca? 

A Yeah . I think -- well, out there? I don't know off the 

top of my head. 

Q Early evening? 

A I know I was back the next day, you know, probably 

midafternoon or so, because I remember I went in and I went right into 

our CT cent er. 

Q sure. But your departure, would that have been 

midafte1'noon --

A PI'Obably. 

Q -- early evenirg? 

A Yeah, probably, yeah, because I know I had some meetings 

I think I had a meeting that day with, like, the --

, that day, if I remember right , because I -- you 

know, I was still sort of in my early days of the directorship and so 

I was doing various meetings with different people to, you know, 

intr'oduce myself and get a sense of what they were doing, so -- but, 

yeah, yeah. 

Mr . Kenny. I think we're all set. Oh, sorry. 

Ms. Sawyer. We've got --

Mr . Tolar. No . Go ahead. 

BY MR. I<ENNY: 

i 
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Q So, sir, just at this point, we do have one final matter. 

And I ' 11 just preface by saying this: out' the select committee is the 

eighth congressional i nve stigation into the Benghazi attacks. On the 

minodty side, this is our attempt to help en sure that it i~ the last, 

and 1.-1e' ve been L~sking every ~vitness a series of public allegations that 

l1ave been made ovet' t he course of the last few years since the attacks. 

It's our understanding even though that some of these questions have 

been ansi·Jered by other investigations, our colleagues in the majority 

continue to pursue these allegations, and that's 1-Jhy we are continuing 

to ask about th em . 

Anyone can speculate about the Benghazi attacks, plenty of people 

have , but only a limited universe of people really have the firsthand 

knowledge, actual knowledge of what happened either before, during, 

or after the attacks. So, again , what I ' m asking f or here i s not so 

much opinion, but just whe t her you have firsthand knowledge of some 

of the matters I 'm goi ng to ask you about. If yo~ don't, we'll just 

simply move on to the next allegation. And there's about a dozens of 

these, so please bear with me. 

A Okay. 

Q It's been alleged that the Secretary of --that Secretary 

of State Clinton intentionally blocked military action on the attacks. 

One Congressman has spec ulated that, quote) "Secretary Clinton told 

Leon Panetta to stand dmo~n)" close quote , and this resulted in the 

Defens e Department not sending more assets to help in Benghazi . 

Do you have any evidence that Secretary of State Clinton ordered 
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Secretary of Defense Panetta to stand d01•m on the night of the attacks? 

A No. 

Q Do you have any evidence that Secretary of State Clinton 

issued any kind of order to Secretary of Defense Panetta on the night 

of the attacks? 

A No. 

Q It has been alleged that Secretary Clinton personally 

signed an Apr-il 2012 cable denying security to Libya. The Washington 

Post fact checker evaluated the claim and gave it four Pinocchios, its 

highest award for false claims. 

Do you have any evidence that Secretary Clinton personally signed 

an April 2012 cable denying securi t y resources to Libya? 

A No . 

Q Do you have any evidence that Secretary Clinton was 

per-sonal ly involved in providing specific instruction on day-to-bay 

security resources in Benghazi? 

A No. 

Q It has been alleged that Secretary Clinton misrepresented 

or fabricated intelligence on the risks posed by Qadhafi to his own 

people in order to garner support for military operations in Libya in 

spring of 2011. 

Do you have any evidence that Secretary Clinton misrepresented 

or fabricated intelligence on the risks posed by Qadhafi to his own 

people in order to garner support for military operations in Libya in 

spr' ing of 2011? 



160 

A None that I can remember. no. 
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A Well, t he way you asked the question, I question the 

judgment. 

Q Okay. And can --

A So 

Q you elaborate? 

A So - - because. you used the word "bad." I mean, so, yeah, 

there was bad j udgment . 

Q s·o \·lhich judgment specifically are you 

A Probably at every level. 

Q Okay. And are you referring to some -- ~ person in 

particular? 

A I ~ay not know specific evidence, but that's not the 

question that you asked me. 

Q Okay. Well, actually I asked if you had any evidence that 

there was a b~d or improper decision, reason behind the --

A Yeah . The evidence is -- yeah. The evidence is a dead 

Ambassador and three dead -- other dead Americans and others wounded. 

I mean, that's the evidence. So there 1-1as judgment calls at the ground 

all the way up to the highest level. I question the bad judgment. So 

" a 
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that's- - my evidence is the is the dead Americans and the wounded 

Americans and the fact that we had to leave a country . So, yeah, I 

quest ion -- based on the evidence that I know, I question the bad 

judgment. 

Q Right . So just to clarify, you're referring to the 

consequences of some of these decisions, the tragedy that unfolded, 

not any specific evidence that there 1-1as a bad or improper reason . Is 

that correct? 

A There was bad judgment. That's obvi ous . It was bad 

judgment multiple, multiple levels of the government, starting with 

the guys on the ground, and that's the hardes t place to be, but on up. 

I just question the judgment, yeah. So based on your question and the 

evidence that we know, there was obvious l y bad judgment . 

BY f·1S. SAWYER: 

Q And just to clarify , when you reference the evidence that 

we know, the evidence you ' re talking about is the consequences, what 

unfolded, not actual evidence that you had in your possession at the 

time? 

A Yeah . Like, I don't know why they made a particula r 

decision at the - or the consulate or at AFRICOM or back here in 

the White House, but it ' s pretty cl ear t hat the judgment was lacking, 

and clearly the decisiveness was lacking . 

BY MR. KENNY: 

Q A concern has been raised by one individual that in the 

course of producing documents to the Accountability Review Board, 
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Do you have any evidence that anyone at the State Department 

removed or scrubbed damaging documents from the materials that we r e 

provided to the ARB? 

A I don't. I was never - - no. And I have had no intet·action 

with the ARB at all. 

Q Do you have any evidence that anyone at the State 

Department 

A Which is an amazing statement in and of itself --

Q Okay. 

A -- when you think about it. 

Q Well, perhaps we could explore that a little furt her. 

A Well, why would the ARB not come and talk to the director 

of one of the largest intelligence agencies in the country about - - 1·1hen 

everybody's questioning the intelligence? Why would the ARB not do 

that? That 's what you ought to ask the ARB. I mean, honestly, I 

was surprised that t hey did not come and ta l k to me. 

Q All l'ight. Do you have an awareness of the individuals who 

they did interview? 

A I ' m not . No. 

Q Okay. 

A I mean, I'm sure I could go get a list of them, of who they 

interviewed, but. no . 

Q And there was a representative from the Intelligence 
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Community. or a person who represented the intel s ide of the House on 

the ARB . Is that your unde rstanding as we ll ? 

A I don't know . I don't know what the -- I don't know what 

the makeup of the ARB was. 

Q All right . 

A I know who the guy in charge and the -- and sort of his 

deputy. 

Q Do you have any evidence that anyone at the State Department 

directed anyone else at the State Department to remove or scrub damaging 

documents from the ma t erials that were provided to the ARB? 

A No. No. 

Q And then let me ask these questions also fat~ documents that 

wet'e provided to Congress . Do yo u have any evidence that anyone at 

the State Department removed or sc t·ubbed damaging documents from 

materials that were provided t o Congress? 

A No . No . 

Q It has been alleged that CIA Deputy Direct.9r Nichael f·1ot'ell 

a ltered unclassified talking points about the Benghazi attacks for 

political reasons and that he then mis r epresented his actions when he 

told Congress that the CIA, quote. "faithfully performed our duties 

in accordance with the highest standards of objectivity and 

nonpartisanship," close quote. 

Do you have any evidence that CIA Deputy Director ~1ike Morell gave 

false or intent ionally misleading testimony to Congress about the 

Benghazi talking points? 
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A I do not. 

Q Do you have any evidence that CIA Deputy Director Morell 

altered the talking points provided to Congress f or po1itical reasons? 

A Yeah. I don't know. 

Q It's been alleged that Ambassador Susan Rice made a, quote, 

"intentional mis rep resentation," close quote., ~~~hen she spoke on the 

Sunday talk shows about the Benghazi attacks. 

Do you have any evidence that Ambassador Rice intentionally 

misrepresented facts about the Benghazi attacks on the Sunday talk 

Sh0\•/5? 

A Yeah. I thin k the key \vord ther·e is "intentionally," and 

I would not be - - you know, I would not want to understand what was 

in her head, but she clearly employed talking points that were -- where 

there was omissions that probably could have clarified quite a bit of 

t hi s mess that we're in right now, why we're sitting here todayJ and 

I believe that. I believed it the day that I ~vatched her do that, and 

I just couldn't believe it, couldn't believe it. 

Q It ' s been alleged that the President of the United States 

\·Jas , quote , "vit·tually AWOL as Commander in Chief," close quote, on 

the night of attacks and that he ~vas, quote, "missing in action)" close 

quote. 

Do you have any evidence that the President was ) quote.J "virtually 

AI,~OL as Commander in Chief)" close quote) or, quote, "missing in 

action)" close quote) on the night of the attacks? 

A No. No . 
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Q It has been alleged that a team of four military personnel 

advanced to Tripoli on the night of the attacks \~ere considering flying 

on the second plane to Benghazi \vere or' dered by their' superiors to stand 

down, meaning cease all operations . Military officials have stated 

t hose four individuals were in stead ordered to remain in place i n 

Tripoli to provi de security medical a~sistance in their current 

location . A republican staff report issued by the House Armed Services 

Committee found that, quote, "there \vas no stand-dmvn order· issued to 

u.s. military personnel in Tri poli who sought to join the fight in 

Benghazi," close quote . 

Do you have any evidence to contradict the conclusion of the House 

Armed Services Committee that, quote, "there 1vas no stand-down order 

issued to U.S. military personnel in Tripoli who sought to join the 

f ight in Benghazi," close quote? 

A No . 

Q It has been alleged that the milita ry failed to deploy 

assets on the night of the attack that \o.Jould have saved lives. Ho~~ever, 

former Republican Congressman Hm11ard "Buck" rl\cKeon) former chairman 

of the House Armed Services Committee, conducted a review of the 

attacks, after ~Jhich he stated J quote, "given where the troops \tJere, 

how quickly the thing all happened and how quickly it dissipated, we 

probably couldn ' t have done more than we did," close quote . 

Do you have any evidence to contradict Congressman McKeon's 

conclusion? 

A I think that -- I mean, I don't have any evidence, but my 
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judgment is that ~·Je didn ' t do evet'ything Ne could. I mean, I just think 

we lac ked imagination that night. 

Q And you had mentioned earlier, I think tying back to --

A I mean -- I mean, I would have used --

mean, use your imagination. 

Q Sure. And 1 again 

A I just think that people get -- you kno\IJ, in a cdsis, which 

I've been in a lot of them, I think that people tend to get -- they 

stiffen up. So, yeah, I just think that we failed to use our 

imagination. I don't have any evidence about what you're asking me, 

but I just think that not every single tool -- you know, we 

tend -- sometimes we use a hammer to just hamme t' . You can do it -- you 

can use it for other things too. 

Q But, again , on the night of the attacks, you were not in 

any operational role --

A No . 

Q -- regarding this? 

And, finally, do you have any evidence that the Pentagon had 

military assets available to them on the night of the attacks that could 

have saved lives but the Pentagon leadership intentionally decided not 
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to employ? 

A Yeah. I don't know that. I don't know that. 

Q Okay. 

BY MS. SAWYER : 

Q So just a quick question. We've talked a fair amount today 

about the talking points and Susan Rice's appearance. You i ndicated 

right no\-J that you actually sa1v her' on the shows that Sunday. Is that 

accurate? 

A I did, yeah. Yeah. 

Q And I think you said you couldn ' t believe it, what she had 

said? 

A I couldn't . I could not believe it. 

Q And even now you feel pretty strongly about that? 

A I do, because I 1-1as surprised that she --you knm-1, I mean, 

I felt bad for her, because I think that she was put into a position 

where she really didn't know> and that ' s a problem in and of itself, . 

but that's a different issue. But I think that she 1-1as put iri a position 

to employ some talking points that weren't totally acc~rate. 

Q And feeling that strongly about it even at the time 

A Yeah . 

Q -- did you take any steps to address it, to correct the 

record, to bring it up 1-1ith your partners in the inter'agency? Anything 

that 

A Yeah . I let it be known. I -- you know, it was -- it 

was -- you know, I let it be known. 
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Q Did you raise the issue --

A I mean, I didn't write-- I mean , it was done, it was a done 

deal and we were -- now it's recovering. 

Q Did you raise the issue with anyone in CIA? 

A No . I raised it at the -- you know, I raised it in 

conversat ion that I had with leadership in the I ntel Community. 

Q And do you remember any of the people that you 

contemporaneously raised it with? 

A You knm-1, it might have been -- might have been Director 

Clapper , you know . I mean, I just know that it was like, wow, 

\oJhat -- you knoloJ 1 she just -- she just, you knOioJ, really employed some 

things t hat were not totally -- · they weren't-- they weren't a lie, 

they just weren' t the whole - - you know, it wasn't a good contextual 

set of talking points that had they been employed properly, had there 

been a little bit more stated, then I th ink 1<Je lrJouldn 't be here today . 

Yeah. I really - - I really believe that. 

Ms. Sawyer . Okay. I think from our perspective, that ' s all we 

have for you. We do really appreciate - -

General Flynn. Yeah . 

~1 s . Sawyer' . - -all yout' time in coming in. By t he cl oc k up t here 

that isn't working, it's real l y only noon - -

General Flynn. 

/'Is. Sai•JYe t' . 

app reciate you - ­

General fl.YD.!h 

Yeah, I know it, I know it . 

so we didn't keep you past noon, but we do 

1:15 . 
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Ms. Sawyer. Yeah. I understand that clock is not correct. but 

thank you and thank you for pushing back your departure time. 

General Flynn. Yeah. 

Mr. To l ar . And, sir. also on behalf of Chairman Gowdy and the 

other membe rs of the committee, we want to thank you for your time 

involved he re and coming in here today . 

General F lvn..D..:.. Yeah. 

1'1r. Tola r . Also app1·eciat e your service to this country and your 

fami ly's sacrifice during your service. It' s really important that 

we recognize t hat. And thank yo u again. 

General Flynn. Thank you. 

Mr. Tol ar . We're off t he record . 

[Wher eupon, at 1: 20 p.m . • the interview was concluded.] 
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